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К По2 7/2020 

 

 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА  

одржаног дана 21.04.2021. године  

 

Председник већа: 21.04.2021. година, 10,05. 

 

Председник већа отвара заседање у предмету Вишег суда у Београду - Одељења 

за ратне злочине К-По2 број 07/20, против оптуженог Плавањац Јоје због кривичног 

дела ратни злочин против цивилног становништва из члана 142 КЗ СРЈ и оптуженог 

Наранчић Здравка због кривичног дела ратни злочин против цивилног становништва 

из члана 142 КЗ СРЈ у помагању, у вези члана 24 КЗ СРЈ, по оптужници Тужилаштва – 

Тужитељства Босне и Херцеговине, Посебно одељење за ратне злочине број Т20 0 

КТРЗ0006572 13 од 31.12.2013. године, потврђена дана 07.01.2014. године, преузета и 

уређена оптужницом Тужилаштва за ратне злочине КТО-4/17 од 26.12.2017. године. 

 

Веће поступа у неизмењеном саставу. 

 

Да ли има примедби на састав већа? 

 

Примедби на састав већа није било. 

 

Записник води записничар Јасминка Јовановић, у раду суда помаже судијски 

помоћник Јелена Петровић. 

 

 Констатује се да су на главни претрес приступили: 

 

-заменик Тужиоца за ратне злочине доктор Бруно Векарић, 

 

-оптужени Јоја Плавањац, 

-оптужени Наранчић Здравко. 

 

Присутни браниоци оптужених: 

 

-бранилац оптуженог Плавањац Јоје, адвокат Александар Ивковић, 

-бранилац оптуженог Плавањац Јоје, адвокат Славиша Петковић, није ту,  

-бранилац оптуженог Плавањац Јоје, адвокат Александар Лазаревић, 

-бранилац оптуженог Плавањац Јоје, адвокат Павле Гмитровић, 

-бранилац оптуженог Наранчић Здравка, адвокат Јасминка Кузовић. 

 

Присутни сведоци:Нена Плавањац, Мирко Зорић, Зоран Ђурић  и Бранислав 

Мандић.  

 

У судници су присутна лица:  Брковић Дамјан, Кљаић Марина и Спаховић 

Аида.  

 

Констатује се да су испуњене процесне претпоставке за одржавање главног 

претреса. 
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 Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се главни претрес ОДРЖИ. 

 

Главни претрес је јаван. 

 

Наставља се главни претрес прекинут дана 26.03.2021. године у фази доказног 

поступка. 

 

Врши се аудио снимање тока главног претреса, а препис тонског снимка биће 

саставни део записника о главном претресу. 

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

 Да се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока  Нене Плавањац. 

 

 Позваћете сведока Нену Плавањац.  

 

 Адвокат Александар Лазаревић: Судија, ако ми дозволите? 

 

 Председник већа:  Изволите.  

 

 Адвокат Александар Лазаревић: Александар Лазаревић. Ја сам добио 

информацију да су сведоци који треба данас да сведоче тражили да имају одређене 

заштитне мере. Можда сам то требао одмах да кажем пре него што су њихова имена у 

записник, али претпостављам да то ако суд одобри, наравно, неће бити проблем.  

 

Председник већа:  Сачекајте са сведоком. Нека буде испред. Добро.  

  

 Адвокат Александар Лазаревић: Колико сам ја разумео мог брањеника, 

сведоци ће рећи наравно сами који су њихови разлози, ја нисам да кажем, ни бранилац 

ни ништа, али су сведоци, укратко, тражили да се не објављују јавно њихова имена и 

презимена у јавности.  

 

 Председник већа:  Браниоче, сачекајте. Прво, ово су сведоци одбране. Дакле, 

нереално је да сведоци одбране сматрају да им је угрожен телесни интегритет или 

живот. То су сведоци одбране који се на предлог одбране испитују. Не знам од кога би 

могли бити угрожени. Друго, да би се уопште предложиле неке мере потребно је било 

да претходно у затвореном омоту доставите доказе на наведене околности, да заиста 

постоји опасност по њихов телесни интегритет или живот, да би био угрожен њиховим 

испитивањем на главном претресу без мера заштите. Сада, у овом моменту, заиста... 

 

 Адвокат Александар Лазаревић: Ако ми дозволите само да вам образложим. 

Дакле, ради се о следећем. Ја сам о томе сазнао пре пар дана, а колико сам ја схватио ти 

сведоци су већ на позиву били обавештени о томе да имају право на заштитне мере и 

да су када су позвани од стране службеника суда о томе већ обавестили службенике 
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суда. То нису мере не знам какве, али да кажем, њима то значи. Разлог због којег они 

траже, прво за мене су потпуно да кажем исти сведоди, да ли одбране или тужилаштва, 

мислим да ту нема заиста разлике ко их предлаже, али ово су све сведоци, врло често 

одлазе у Босну, који имају имовину у Босни, и они имају ту врсту страха, не овде.  

 

 Председник већа:  Коју врсту страха имају? 

  

 Адвокат Александар Лазаревић: Да би чињеница да су сведочили у предмету 

као сведоци одбране у корист одбране било кога од оптужених у овом предмету могла 

да им проузрокује одређене проблеме у Босни. Код становништва .... 

 

 Председник већа:  Браниоче, само један моменат. Сведоци не сведоче у корист 

одбране или у корист тужилаштва, сведок је дужан да говори истину.  

 

 Адвокат Александар Лазаревић:Наравно, па ја не кажем да, таман посла. Ја 

уопште не сугеришем било шта. Значи за мене су исти, да ли су сведоци тужилаштва 

или одбране, али ако се у медијима пише да су у овом предмету одбране сведочили ти 

и ти, то се наравно повезује у глави људи са одређеним... 

 

Председник већа:  Само моменат. Све суднице морају да стану на пар минута 

због снимања.  

 

Може, изволите браниоче.  

 

Адвокат Александар Лазаревић: Ево, и то сам хтео да кажем, значи да су они 

то сами тражили, сведоци када су добили, да кажем, позиве и кад су то овај... Мени је 

само за то скренута пажња у понедељак да такав захтев постоји од сведока и да је он 

већ упућен Служби за сведоке.  

 

Председник већа:  Није упућено. Ви знате како закон прописује и шта је 

потребно да се достави да би суд уопште о томе одлучивао. Да неко каже: ја хоћу 

заштиту, може свако да каже. Закон је регулисао када о тој заштити може да се 

одлучује. Изволите тужиоче  Ваше мишљење. Имате ли још нешто? 

 

Адвокат Александар Лазаревић: Ја сам рекао оно што сам имао. 

 

Председник већа:  Изволите тужиоче.   

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Па ја се противим овом предлогу, мислим, 

схватам колегу, схватам и окривљене да можда  сведоци, али сведоци универзални, 

значи говоре о ономе што знају, према томе не видим неки степен угрожености, живе 

овде, отићи ће тамо, мислим да то није неки, неки посебан разлог поготово што мислим 

о томе евентуално и да постоји неки разлог који може да се нађе у закону, требало је 

раније размишљати па поднети одговарајући поднесак суду па да се о томе раније 

размотри.  Мислим да је ово..., овај, противим се овом предлогу.  

 

Председник већа:  Добро. Имали сте још нешто или не? 

 

Адвокат Александар Лазаревић: Да кажем ништа, само да одговорим наравно 

управо то. Међутим, ако је сведок за то да има право на мере заштите сазнао тако што 



 5 

је примио позив у коме то пише, и од стране судског службеника с којим је био у 

контакту да би дошао овде, ставио захтев да има мере заштите, у најмању руку треба да 

се о томе одлучи.  

 

Председник већа:  О чему да се одлучи браниоче када није поднет, они су само 

рекли они би хтели мере заштите. Погледајте одредбе закона. Добро, ево, веће ће да 

одлучи.  

 

Одређује се пауза у трајању од пет минута ради доношења одлуке о предлогу 

браниоца оптуженог Јоје Плавањца.  

 

Након паузе наставља се главни претрес.  

 

Увидом у службену белешку Службе за помоћ и подршку оштећенима и 

сведоцима СПП По2 број 31/2020 од 19.04.2021. године утврђује се да је координатор 

СПП Славица Пековић ступила у контакт дана 19.04.2021. године са сведоцима Неном 

Плавањац из Новог Сада, Браниславом Мандићем из Футога, Мирком Зорићем из 

Футога и Зораном Ђурићем из Ветерника. Сведоци су јој том приликом рекли да ће се 

одазвати позиву суда за главни претрес заказан за 21.04.2021. године као и да неће  

тражити путне трошкове.  

 

Дакле, није било помена о мерама заштите. Претходно су Свето Мамлић и Нада 

Војиновић тражили мере заштите, а затим су на главном претресу изјавили да не 

траже.  

 

Обзиром да је одредбама члана 107 став 2 прописано да захтев за одређивање 

статуса заштићеног сведока садржи личне податке о сведоку, податке о кривичном 

делу о коме се сведок испитује, чињенице и доказе који указују да у случају сведочења 

постоји опасност по живот и тело, здравље, слободу или имовину већег обима сведока 

или њему блиског лица и опис околности на које се сведочење односи, да се захтев 

подноси у запечаћеном омоту на коме је назначено: заштита сведока, строго 

поверљиво" и предаје се у току истраге судији за претходни поступак, а након 

потврђивања оптужнице председнику већа, да су сведоци чије испитивање је одређено 

на данашњем претресу предложени да буду испитани у својству сведока на 

припремном рочишту током претходног претреса који је претходио доношењу судске 

одлуке која је укинута од стране Апелационог суда, о ком предлогу је суд одлучио на 

јавном главном претресу, да није поступљено у складу са одредбама члана 107 став 1 и 

2 ЗКП-а, одбацује се као неуредан предлог браниоца оптуженог Јоје Плавањца да 

се одреди заштита сведока чије је испитивање  одређено на данашњем претресу, 

анонимизацијом њихових личних података.  

 

Браниоче, дакле немамо  услова да удовољимо Вашем предлогу.  

 

Суд доноси  

 

Р Е Ш Е Њ Е  
 

Одређује се испитивање у доказном поступку сведока Нене Плавањац.  

 

Позваћете сведока Нену Плавањац. 
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Испитивање сведока Нене Плавањац: 

 

 Даћете нам Вашу личну карту.  

  

Истоветност сведока утврђена  увидом у личну карту издату од ПУ Нови 

Сад дана 06.07.2016. године, под регистарским бројем 008361262.  

 

Сведок Нена Плавањац, рођена дана 26.01.1964. године, ЈМБГ 2601964125016.  

 

Изволите Вашу личну карту. Где сте рођени? Име оца? 

 

Сведок Нена Плавањац:   Трњани, Добој, Драгослав.  

 

Председник већа:  По занимању сте? 

 

Сведок Нена Плавањац: Медицинска сестра.  

 

Председник већа:  Медицинска сестра. Да ли сте у сродству или у завади са 

овде оптуженима Јојом Плавањцем и са оптуженим Наранчић Здравком? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Наранчић Здравко не, са њим нисам, са Јојом 

Плавањцем ја сам му снаја, од брата рођеног жена.   

 

Председник већа:  Од брата, од његовог брата. Дакле, Ви сте други степен 

тазбинског сродства са оптуженим Јојом Плавањцем.  Ви сте стога привилеговани 

сведок. Да ли желите да сведочите пред судом? 

 

Сведок Нена Плавањац:   Да.  

 

Председник већа:  Дакле, Ви обзиром да сте у другом степену тазбинског 

сродства не морате да сведочите, Ви нећете да се корисите овим Вашим правом, је ли 

тако? Одричете се права као сродник, а по тазбини у другом степену, да будете 

ослобођени дужности сведочења? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Ја ћу да сведочим. Можда нисам добро разумела 

питање.  

 

Председник већа:  Ви желите да сведочите, одричете се тог права.  

 

Сведок Нена Плавањац упозорена  у смислу одредбе члана 94 став 3   ЗКП-а, да 

не мора да сведочи, обзиром да је сродник оптуженог Плавањац Јоје по тазбини у 

другом степену, као супруга брата Јоје Плавањца изјављује да се одриче  права, као 

сродника по тазбини оптуженог Плавањац Јоје у другом степену и да жели да сведочи. 

 

У том случају дужни сте да говорите истину.  

 

Сведок Нена Плавањац:  Наравно.  
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Председник већа:  Давање лажног исказа представља кривично дело за које 

против Вас може бити вођен кривични поступак.  

 

Сведок Нена Плавањац:  Да.  

 

Председник већа:  Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуално свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону.  

 

Да ли Вам је јасно ово упозорење и поука суда? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Јесте.  

 

Председник већа:  Као сведок дужни сте да положите заклетву. Текст заклетве 

гласи: Заклињем се својом чашћу да ћу о свему што пред судом будем питана говорити 

само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу прећутати.  

 

Сведок Нена Плавањац:  Да поновим? 

 

Председник већа:  Можете да поновите, а можете да кажете да се заклињете на 

овај начин.  

 

Сведок Нена Плавањац:   Заклињем се.  

 

Председник већа:   

 

Сведок опоменута, упозорена у смислу одредби члана 95 став 1 и 2 ЗКП, 

положила заклетву у смислу члана 96 ЗКП-а.   

 

Изволите. Ви сте предложени од стране одбране да се изјасните на околности да 

је Вама покојни отац оптуженог Јоје Плавањца испричао да је ово кривично дело за 

које се води поступак против оптуженог Јоје Плавањца извршио он, а не Јоја 

Плавањац. Да ли је Вама то познато, и ево изјасните се уколико Вам је познато шта 

Вам је познато.  

 

Сведок Нена Плавањац:  Добро. Али пре тог је л` могу само да тражим, ако 

може да се не провлачи моје име кроз јавност.  

 

Председник већа:  Не можете то да тражите, управо смо о томе одлучили. Нису 

испуњени услови за пружање било које од мера заштите, тако да суђење је јавно, нема 

разлога за искључење јавности, нити сте Ви поднели захтев и доставили доказе на 

основу којих би суд могао да закључи да би Ваше сведочење довело у опасност живот 

или телесни интегритет Вас или Вама блиских лица или имовину већих размера. Према 

томе, пошто је захтев био неуредан, бранилац је пре него што сте Ви ушли ставио тај 

предлог, тај предлог је одбачен и не постоје услови за одређивање. Одбачен је зато што 

је неуредан тај предлог. Не може неко само да каже: ја бих имао непријатности због 

сведочења. Не може нико да има непријатности због сведочења обзиром да сведок, 

обзиром на његово својство, процесну улогу је дужан да говори истину и нико не може 

да буде прогањан због истине коју каже.  
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Сведок Нена Плавањац:  Добро, Ви боље познајете законе.  

 

Председник већа:  Добро. Изволите.  

 

Сведок Нена Плавањац:  Ево овако. Ја не знам много, али то што знам ћу да 

испричам. Ми смо избегли из Загреба и дошли смо прво у Босну, ови, и ту смо се 

кратко задржали и отишли за Ириг, овде у Србији. Мој свекар је после нас, Лаза 

Плавањац, избегао код ћерке живио у Београду, и дошао је увече код нас на спавање и 

то вече је био баш нешто  тако ћутљив, мислили смо да је болестан. Питали смо га да 

ли је болестан, рекао је има свашта, ништа нам у ствари није рекао. Ујутру сам устала, 

скувала кафу, оно да попијемо кафу нас троје, деца су још спавала, он је рекао, оно, 

није ни почео да пије кафу, и каже има нешто да нам каже. Па кажи. Мислили смо да је 

болестан, да је нешто открио, међутим рекао је да је он, да ће нам рећи ту једну тајну, 

да знамо да је он убио људе затворене за време рата тамо у Босни. Ми смо слушали, 

понешто га питали, понешто је и муж питао, у ствари колико је било ту људи. Рекао је: 

више људи. Тешко му је било да прича, мени је сад тешко, а не њему је л`, каже жао му 

је што је то све ставља на терет свима нама, али да знамо покренуће се поступак тамо, 

чућемо, знаћемо. Нисмо га ништа више питали, видели смо да је тешко, почео је да 

плаче. Деца у међувремену устају, ништа више, ушутио. Није почињао никад више то 

питање. Ја сам с мужем покушавала да причам, питала сам га оно да ли може да верује, 

каже он: Нена, не стај ми на муку. Тако ми је рекао. Мени је  било, мислим, да схватим.  

 

Председник већа:  Је ли то све? Да ли је то све? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па све.  

 

Председник већа:  Добро. Само да детаљно објасните када је то било, где, на 

ком месту, у које време и ко је све био присутан именима и презименима? 

 

Сведок Нена Плавањац: Па мој муж Мирко Плавањац, он је умро 2011. То је 

било `95., не знам тачно дан, у Иригу.  

 

Председник већа:  То је рођени брат оптуженог Јоје Плавањца? 

 

Сведок Нена Плавањац:   Јесте. У кући нашој у Иригу, коју смо ту купили.  

Ето. Значи деца, они су мали, били су устали само, он је прекинуо, никад више није 

причао.  

 

Председник већа:  Колико деце је ту било присутно? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Двоје, двоје деце.  

 

Председник већа:  То су Ваша деца? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Јесте. 

 

Председник већа:  `95. сте рекли да је то било? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па тако, `95.  
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Председник већа:  Код Вас у кући? У Иригу? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Да, јесте.  

 

Председник већа:  Ви сте тада живели у Иригу, је ли тако? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Да, да, тад смо живели у Иригу.  

 

Председник већа:  Добро. А где је он живео? 

 

Сведок Нена Плавањац:  У Београду код ћерке.   

 

Председник већа:  Све време како је дошао? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Да.  

 

Председник већа:  Када је дошао из Босне и када се вратио у Босну? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па он се није ни враћао, он је ту и умро, а дошао је 

`95.  

 

Председник већа:  `95. је дошао и  живео је све време код своје ћерке? 

 

Сведок Нена Плавањац:   Јесте.   

 

Председник већа:  Где је живео Јоја Плавањац? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Јоја Плавањац у Инђији, па после у Обреновцу.  

 

Председник већа:  Добро. И реците ми од када је живео у Обреновцу, до када је 

живео у Инђији? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па прво је у Инђији кад су дошли, сад верујте да ја не 

знам баш тачно ни годину, мислим да, знам да су после нас, а ми смо из Загреба исто 

избегли, и сви са својим бригама. Нама је у Загребу на кућу бачена бомба, сви у својим 

проблемима, неким, и ето тако.   

 

Председник већа:  Добро. Да ли знате у каквим су односима били Јоја и његов 

отац Лаза Плавањац? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Добрим.  

 

Председник већа:  Да ли је одлазио код њега? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Одлазио је.  

 

Председник већа:  Добро. Изволите  браниоче. Браниоци оптуженог  Јоје 

Плавањца да ли имају питања за сведока? Ви немате браниоче Ивковићу, добро.  
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Адвокат Александар Лазаревић: Ја ћу имати само једно питање. Сведокињо, 

када сте добили позив да сведочите овде, да ли сте се јавили на телефон који је био 

писао на позиву? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Како? 

 

 Адвокат Александар Лазаревић: Да ли сте се јавили на телефон који Вам је у 

позиву написан? Када сте позвали неког у суду или је Вас неко позвао из суда? 

 

 Сведок Нена Плавањац:   Не. Ја сам звала јуче,не, кад сам звала овде да 

питам... у понедељак.  

 

 Адвокат Александар Лазаревић: Добро, значи звали сте неког у понедељак? 

 

Сведок Нена Плавањац: Звала сам ову, да, Славицу да питам да ли може путни 

трошкови, не боже путни трошкови, питала ме је да ли хоћу, рекла сам да то нећу, да 

не треба, било ко да плаћа, ови, једино да питам у ствари да ли могу да ме се заштити у 

јавност да не излазим. Рекла је да ће предложити судиници, да ми кад уђемо 

предложимо то судиници.  

 

 Адвокат Александар Лазаревић: Хвала, немам више питања.  

 

 Председник већа:  Погрешно Вас је, ако Вам је то рекла онда Вам је погрешно 

рекла. Не може она да предлаже суду нити Ви можете на рочишту да предлажете, на 

претресу да предлажете. Осим тога, бранилац оптуженог Јоје Плавањца, адвокат 

Александар Ивковић је још на првом припремном рочишту пре него што је донета 

првостепена пресуда, предложио именом и презименом свих седам сведока па и Вас. И 

суд је на главном претресу који је јаван, одбио тај доказни предлог, па је Апелациони 

суд у својој пресуди сва ваша имена навео и наложио да се испитате, тако да су ваша 

имена већ обелодањена давно, у претходном поступку, а и сада на припремном 

рочишту именом и презименом су адвокати   предложили, тако да већ су ваша имена 

позната. То је требало уколико заиста постоје разлози за тако нешто, требало је да се 

уради раније и у законом прописаном облику, али то ће  Вам објаснити све адвокати.  

 

 Да ли неко од осталих бранилаца има питања? Изволите тужиоче.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Хвала поштовани суде. Заменик тужиоца 

за ратне злочине, Бруно Векарић. Рекли сте сад мало пре да овај, да Вам је он рекао, 

Лазо Плавањац, да је дошао код вас да зна да ће се покренути поступак. Да ли можете 

нешто више о томе да ми кажете? Како може `95. године, на основу чега по Вашој 

процени је он закључио да зна да ће се покренути поступак за такво нешто? Рат само 

што је готов био. 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па јесте, али сигурно кад убијеш  неке људе, он је 

човек био школован, мислим знао је да ће кад тад неко да одговара.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Е сад, пошто он није одговарао, 

умро је у међувремену, је ли тако? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Да.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Када сте сазнали да се води поступак 

против Јоје Плавањца у Босни? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па знате кад сам ја сазнала, после смрти мужа, 

можда је то била, то је 2011., `12. отприлике, ништа тачно не знам, али ту после тог је 

било.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Е сад видели сте да Јоја Плавањац има 

озбиљан проблем, значи Босна га гони за озбиљан ратни злочин, а Ви знате да он то, по 

ономе што сте сада причали, није урадио него његов отац.   

 

Сведок Нена Плавањац:  Јесте.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Па зашто нисте то пријавили односно 

зашто нисте пријавили нашим органима власти или евентуално још боље у Босни? 

Могли сте да нађете  неку .... 

 

Сведок Нена Плавањац:  Разумела сам Вас.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: ... да му помогнете да избегне све ово што 

се дешава.  

 

Сведок Нена Плавањац:  Да, разумем Вас. Па ја сам размишљала тако биће 

неко ко води тај поступак, ако буде требало ту сам, јавићу му се за сведока.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Па нисте се јавили у Босни.  

 

Сведок Нена Плавањац:  Па нисам у Босни се јавила, али ево овде, ја не живим 

у Босни.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Па добро знам, али тамо се водио 

поступак и тај поступак смо ми сада преузели, сада га ми водимо, то је тај исти 

поступак, разумете.  

 

Сведок Нена Плавањац:  Па нисам, не знам шта да Вам кажем, нисам, па ево ја 

мислим да никад није касно.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро, хвала, немам више питања.  

 

Председник већа:  Немате других питања. Реците ми да ли познајете лице под 

именима Гојко Шкондрић, Мамлић  Свето и Нада Војновић? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Нада Војновић, да, ове друге не.  

 

Председник већа:  Ове друге не познајете. Како познајете Наду Војновић? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па и они су живели у Загребу, прошли смо кроз исто 

тамо, малте не исто, то избеглиштво, а род дође, ујна дође моја свекрва Савка која је 

убијена тамо.  
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Председник већа:  Да ли Вам је познато у каквим су односима били покојни 

Лазо Плавањац и Нада Војновић? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па колико ја знам у нормалним.   

 

Председник већа:  Нормалним, шта значи нормални? 

 

Сведок Нена Плавањац:   Па добри, али колико се обилазе, мислим да нису, то 

ратно стање, не знам, не знам у ствари то боље да не причам што не знам. 

 

Председник већа:  Реците ми да ли је Лазо Плавањац одлазио у Босну  пре него 

што је преминуо, после рата? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па колико ја знам да није, али не знам, нисам са њим 

живела да бих знала.  

 

Председник већа:  Па добро, био је отац Вашег супруга.  

 

Сведок Нена Плавањац:  Па јесте, али он је живео у Београду, може отићи где 

хоће а да нам не каже, као и ово, ево... 

 

Председник већа:  Па да ли је говорио да је био? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Мени не, не.  

 

Председник већа:   Добро. А Јоја Плавањац да ли је долазио код Вас? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Долазили смо онако с времена на време, кад се 

могло. 

 

Председник већа:  Да ли је Јоја Плавањац некад помињао тај догађај? 

 

Сведок Нена Плавањац: Тај догађај, тад после смрти мужа, причали смо, кад 

је рекао да је он... 

 

Председник већа:  После смрти Вашег супруга? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Јесте.  Да је он, ови, исто отпужен. Ја сам онда рекла 

ако буде требало ја ћу ти ... 

 

Председник већа:  Када је то било? 

 

Сведок Нена Плавањац:   `12., отприлике, не знам тачно, ту негде. Ја сам рекла 

ако буде требало, шта ми је испричао, ми смо њега звали деда Лаза, нисам свекар, ако 

буде требало, ја знам шта је рекао, ако буде шта могло да се учини, знам, мислим знам, 

не знам, нисам била присутна... 

 

Председник већа:  Да ли сте Ви њему испричали то што Вам је испричао Лаза? 
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Сведок Нена Плавањац:  Да, јесам.  

 

Председник већа:  Шта је он рекао, да ли му је то познато? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Шта је тад рекао..., не знам, сад не могу рећи шта ми 

је тад рекао, искрено, ево блокада.  

 

Председник већа:  Када сте Ви њему саопштили то што је испричао Лаза, да ли 

сте му саопштили тада када је он рекао да је оптужен или пре тога? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Не исти дан. Не тад када је свекар, прошло је то, 

2012., то је `95. кад ми је свекар рекао, а ово је 2012., о том смо причали.  

 

Председник већа:  Добро. 2012. Вам то говори Јоја. Јесте ли се Ви виђали са 

Јојом у периоду између 2005. и 2012. године? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Виђала. Али нисмо ништа, ја нисам причала њему 

ништа, стварно ништа нисам знала, мени нико ништа није причао о томе.  

 

Председник већа:  Добро, Ви имате информацију од 2005. године коју Вам ја 

саопштио Лаза Плавањац? 

 

Сведок Нена Плавањац: Јесте, јесте, то имам.  

 

Председник већа:  Ви виђате Јоју после тога, па да ли сте некад у том периоду 

причали? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Ето, ја са њим никад лично ништа нисам о том 

причала.  

 

Председник већа:  Шта Вам је рекао Лаза, да ли је то рекао Јоји што је рекао 

Вама? 

 

Сведок Нена Плавањац: Мени то није рекао.  

 

Председник већа:  Да ли је рекао да Јоја био са њим? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Рекао је.  

 

Председник већа:  Шта је причао, шта је радио Јоја? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Рекао је када је свекрва убијена, па да ли је прошло 

дан или два, нисам сад сигурна, од убиства или од сахране, ови, да је он ишао да тражи 

тога Праштала,  Предраг мислим да је Предраг Праштало, што је убио свекрву, и да је 

молио Јоју да га одвезе, да га нађе. Јоја га је убеђивао: куд да те возим, не знам, тако та 

прича нека, и да га је Јоја одвезао, толико знам, ето.  

 

Председник већа:   Само да га је одвезао, а не знате да ли је улазио са њим у ту 

школу? 
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Сведок Нена Плавањац:  Нисмо га ни питали, он је толико био мислим оно 

растројен, да стварно нисам у детаље.  

 

Председник већа:  Да ли сте питали Јоју кад Вам је Јоја то саопштио? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Кад је Јоја саопштио, па знајући шта ми је деда Лаза 

рекао, ја нисам ништа испитивала, оно размишљајући суд је... не знам, можда смо тад 

нешто и причали, ја се стварно сад не сећам тога.  

 

Председник већа: Па да ли сте се Ви тада када Вам је Јоја рекао да је против 

њега покренут поступак, да ли сте се тада понудили да одете код надлежних државних 

органа у полицију, тужилаштво, било где и да одмах кажете да Ви имате информацију 

да то није он? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па нисам знајући да ће сигурно неко то да покрене, а 

ја ћу да сведочим када буде требало.  

 

Председник већа:  Па да ли Вам је Јоја после тога рекао да је покренут 

поступак? 

 

Сведок Нена Плавањац: Рекао је, рекао је.  

 

Председник већа:  Када? 

 

Сведок Нена Плавањац:   Јој, кад је то било, сад стварно не знам тачно датум, 

али рекао ми је.  

 

Председник већа:  Када сте сазнали у односу на данашњи дан? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па прошло је више година, не знам. 

 

Председник већа:  Више година је прошло. Кажете да су Јоја и његов отац били 

у добрим односима? 

 

Сведок Нена Плавањац:   Да.  

 

Председник већа:  Да ли сте Ви некада били присутни у њиховом окружењу 

када су њих двојица били заједно? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па била сам оно раније, пре рата, била сам.  

 

Председник већа:  Пре рата, а после  рата? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па после рата нисмо нешто колико знам, нешто 

заједно, не.  

 

Председник већа:  Увек је Лаза долазио сам код Вас? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па да.  
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Председник већа:  Па да ли сте имали неких окупљања, ви сте ипак најблискија 

родбина?  

 

Сведок Нена Плавањац:  Можда је и било, али сад се нешто не сећам. 

 

Председник већа:  Не сећате се да сте били заједно после рата, заједно у 

друштву са Јојом и његовим оцем? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па можда сам и била, али сад да кажем стварно не 

сећам се, јер он је човек избјегао и оно знао је да дође тако код нас чешће, а ми сви 

неким својим обавезама.  

 

Председник већа:  Да ли Вам је причао о Јоји када је долазио шта ради Јоја, да 

ли сте се ви посећивали са Јојом и његовом породицом? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па знали смо, да, отићи с времена на време, да.  

 

Председник већа:  Па да ли Вам је он говорио да је био,  да је обишао Јоју, где 

је Јоја, шта ради Јоја? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па причао је да се виђа, да се чују, причао је то.  

 

Председник већа:  Причао је? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Да.  

 

Председник већа:  Добро. Реците ми, кажете не знате да ли је он одлазио у 

Босну до своје смрти? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Не.  

 

Председник већа:  Никад Вам то није испричао? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Не, ја не знам да је одлазио, не.  

 

Председник већа:  А да ли знате да ли је одлазио Јоја? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Не знам ни за Јоју.  

 

Председник већа:  Добро. Како бисте Ви описали Вашег свекра, какав је он био 

човек? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па за мене добар, мислим оно гледајући реално. Био 

је и хуман, помагао је много људима. Знам у то време тамо људи су у селу причали, па 

свако има нешто, је л` да, прича као и за сваког.  

 

Председник већа:  Добро. Тако су га описивали и други сведоци. А како би сте 

описали Јоју? 

 

Сведок Нена Плавањац:   Јоју?  За мене добар, ја не знам ништа лоше.  
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Председник већа:  Добро. У каквим сте сада односима са Јојом Плавањцем? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Добрим. 

 

Председник већа:  У добрим сте односима. Да ли сте се чули у вези овог Вашег  

сведочења? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Да.  

 

Председник већа:  Када? 

 

Сведок Нена Плавањац:   Па чула сам се и кад сам добила позив и чујемо се.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли сте причали о томе шта Ви треба овде пред 

судом да кажете? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Па понешто, мислим оно, ништа посебно, знао је он 

то и раније, ситуацију сви знамо шта је, нема ту шта да се много прича.  

 

Председник већа:  Где је преминуо Ваш свекар? 

 

Сведок Нена Плавањац:  У Београду, пао је на улици, инфаркт. 

 

Председник већа:  Где је  сахрањен? 

 

Сведок Нена Плавањац:  У Босни.  

 

Председник већа:  Да ли сте били сви на сахрани? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Били смо. 

 

Председник већа:  Да ли је био Јоја? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Јоја? Боже, ја сад стварно не могу да се сетим, 

мислим да је био. Ево сад то питање, стварно, није искрено, мислим, не знам, сад не  

могу ни да се сетим искрено.  

 

Председник већа:  Не можете да се сетите?  

 

Сведок Нена Плавањац:   Не могу, мајке ми.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли има неко неко накнадно питање? Да ли 

можемо да отпустимо сведока? 

 

Да ли тражите неку накнаду за долазак на суд? 

 

Сведок Нена Плавањац:  Ништа, ништа.  

 

Председник већа:  Трошкове не тражите.  
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Констатује се да сведок Нена Плавањац не захтева трошкове на име доласка у 

суд.  

 

На сагласан предлог странака отпушта се сведок из заседања.  

 

Можете да се удаљите.  

 

Позовите сведока Мирка Зорића.   

 

Даћете ми личну карту.  

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока  Мирка Зорића. 

 

Испитивање сведока Мирка Зорића 

 

Истоветност сведока утврђен  увидом у личну карту издату од ПУ Нови 

Сад, дана 20.01.2016. године, под бројем 007692372, ЈМБГ 0202958111055.  

 

Вратићете личну карту сведоку.  

 

Реците ми име Вашег оца и где сте рођени? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Остоја.  

 

Председник већа:  Остоја. Где сте рођени? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Крупа. Босанска Крупа.  

 

Председник већа:  У Босанској Крупи. По занимању сте? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Возач.  

 

Председник већа:  Да ли сте у сродству или у завади са овде присутним 

оптуженима Јојом Плавањцем и Здравком Наранчићем? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Нисам Вас разумио.  

 

Председник већа:  Да ли сте у сродству или у завади са оптуженим Јојом 

Плавањцем или Здравком Наранчићем? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Опет Вас нисам разумео, извињавам се.  

 

Председник већа:  У овом поступку су оптужени Јоја Плавањац и Здравко 

Наранчић. Да ли их познајете? 
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Сведок Мирко Зорић: Да.  

 

 Председник већа:  Обојицу? 

 

 Сведок Мирко Зорић:  Обојицу.  

 

 Председник већа:  Како из познајете? 

 

 Сведок Мирко Зорић:  Познајем их, Јоја Плавањац ми је зет, а Наранчић је 

друг, познаник из Крупе.  

 

Председник већа:  Шта значи зет? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Зет, муж моје сестре.  

 

Председник већа:  Супруг Ваше  рођене сестре? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Тако је.  

 

Председник већа:  Добро. Како се зове Ваша сестра? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Зора.  

 

Председник већа:  Зора.  Да ли су они и даље у браку? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Како? 

 

Председник већа:  Да ли су они и даље у браку? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да.  

 

Председник већа:  Оптуженог Наранчића познајете или не? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Познајем. Познам га из града, околине, у војсци у којој 

смо били, у полицији сам и ја био као и он, познамо се.  

 

Председник већа:  Добро. 

 

Као сведок дужни сте да говорите истину, давање лажног исказа представља 

кривично дело.  

 

Да ли Вам је то познато? 

 

Дужни сте да говорите истину, давање лажног исказа представља кривично 

дело.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Истина само.  
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Председник већа:  Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуално свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону.  

 

Да ли Вам је јасна ова поука суда? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да.  

 

Председник већа:  Да ли се заклињете својом чашћу да ћете о свему што пред 

судом будете питани говорити само истину и да ништа од онога што Вам је познато 

нећете прећутати? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да. 

 

Председник већа:  Бранилац оптуженог  је предложио Ваше испитивање на 

главном претресу, бранилац оптуженог Јоје Плавањца, на околност да ли Вам је његов 

отац говорио нешто о догађају који је предмет овог кривичног поступка.  Изволите, 

шта Вам је познато о свему томе. Да ли је то тачно и шта Вам је познато о том 

догађају? 

 

 Сведок Мирко Зорић:  Познато ми је пошто сам ја исто био војник у Крупи у 

којој се дешавало у ратним тим дејствима, који сам тај дан био на положају, на 

одбрамбеној линији, ђе смо исто чули да се догодило то убиство у школи "Петар 

Кочић". Међутим, причале су се приче разне о том положају, ко је то учинио, да су ту 

као дошли Плавањац Лазо и Јоја, са намјером да траже... 

 

Председник већа:  Само моменат. Значи причали су и Јоја и његов отац? Или је 

неко причао да је то учинио Јоја... 

 

Сведок Мирко Зорић:  Причали су као војници који су ту били, са мном на 

положају, који су носили храну и долазили... 

 

Председник већа:  И шта су причали? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да се десило убиство у "Петак Кочић" школи.  

 

Председник већа:  А у односу на извршиоце шта су причали? 

 

Сведок Мирко Зорић:  И да су они дошли са намјером да траже Праштало тога 

који је убио супругу од Лазе Плавањца и Јојину матер, и да су се десила та убиства. 

Међутим, сутрадан, пар дана је прошло, ја и Миле Цајић који смо заједно путовали, он 

је командир полиције био. И он ми је дао информацију о њима, о том дешавању које се 

дешвало горе у тој школи, да су наводно дошли Лаза и Јоја, тражили су Плавањац, 

овога Праштало Милорада, је ли Милорад, не знам како му је име, који је извршио 

убиство Јојине матере односно супруге Лазе Плавањца. И онда смо за пар дана прошло 

је, овај Цајић Миле, ишли смо за Нови Сад, пошто сми добри другари, пријатељи. Моја 

супруга и његова заједно биле су у Футогу и ми смо путовали за Футог. Мени је лично 

Миле Цајић причао о том догађају и рекао ми је да Наранчић обавјестио њега да се 

десило то убиство, он је био у граду, да се десило то убиство, да је овај, покојни Лазо, 

да је он извршио то убиство са рафалима када је ушао у школу да тражи господина 
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Праштало тога, који је извршио убиство над његовом супругом. И ми смо тако 

путовали у Нови Сад и вратили смо се назад. Међутим, послије тога једноставно се 

прво уопште није причало о том дешавању која су се дешавала. Друго, покојни Лазо 

Плавањац долазио је код мог оца у Футог и причали су о разним неким догађањима 

која су се дешавала, куд је ко избјегао, куд је ко, гдје се ко налазио, ко је погинуо, ко је 

шта урадио, и био сам и ја присутан томе, тако да је он испричао причу коју је овај, 

описао ситуацију за убиство његове супруге, да је господин Праштало, из којих 

разлога, није ни он знао из којих разлога, да му је убио супругу пред хотелом,мотелом 

у Јасеници, гдје је био присутан његов унук од четири године, и да је мали имао толики 

стрес, једноставно од тога, од те пуцњаве и тога који је извршио, тај Праштало, према 

његовој матери, Јојиној матери. И онда је он испричао ситуацију да су они отишли у 

Крупу да траже господина Праштала, да виде зашто је учинио такво дијело, и која му је 

намјера била због тога да једноставно изврши такво убиство. Међутим кад је он све то 

испричао о тој свој ситуацији, овај, једноставно било му је тешко и рекао је да је он 

једноставно учинио дјело које никад неће моћи да опрости себи, да је нанио велики бол  

својој дјеци. То је што се тиче Лазе у том моменту што сам ја могао чути кад је он 

испричао пред мојим оцем и које сам и ја био присутан ту. Међутим, њега су сузе 

облиле јер је човјек једноставно заплакао у том моменту, да му је било тешко тад.  

Треће, за ту информацију исто потврдио ми је у Крупи кад сам `96. дошао, комшија 

који је Муслиман. Исто смо тако, ја бих дошао обићи своју кућу, да видимо шта се 

дешава и каква је била, је ли била доста разрушена, шта је било, оштећена, и тако сам 

са комшијама разговаро и причали смо о неким стварима, гдје овај, гдје је онај, разно 

разни људи који су били доста познати, и он ми је исто рекао, каже ајде ти и твој 

буразер, ћаћа или не знам како, неке људе су помињали, слободно вели можете доћи у 

Крупу, а вели Лазо Плавањац болничар, јер је он био болничар који је био у Јасеници, 

каже  он нек` не долази. Даље, није ми хтио сугестирати ништа од тога, шта се 

дешавало, које је он мени једноставно тако рекао.  

 

Председник већа:  То је све.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Што  се тиче Јоје Плавањца, Јоја Плавањац је био 

командир Територијалне одбране Крупа на Уни, Крупе пријератне значи, који смо сви 

били у резерви војне код њега на обуци, и једноставно сумњам да би Јоја Плавањац 

могао такво неко дјело да начини  из тих разлога што је он на нашим обукама које смо 

имали код њега, једноставно упозоравао нас свију да се ратни заробљеници, рањеници 

непријатељски никада не убијају и никада, јер потребни су за откривање 

непријатељских дејстава и у ствари у размјени ратних заробљеника. Тако да 

једноставно сумњам на такво дјело које се приписује Јоји Плавањцу, да би могао да 

буде он као један од окривљених за такве ствари.  

 

Председник већа:  Да ли имате још нешто? Изволите браниоче. Браниоци 

оптуженог Јоје Плавањца, да ли имају питања?  

 

Адвокат Александар Ивковић:  Судија, адвокат Александар Ивковић, 

бранилац Јоје Плавањца. Само једно питање имам за сведока. Да ли Вам је познато да 

је пре овог догађаја, кад су већ почела ратна дејства ту у Крупи, да је дошло до 

евакуације неких села у којима је живело муслиманско становништво? 

 

Сведок Мирко Зорић: Да, јест ми познато.  
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Адвокат Александар Ивковић:   Да ли Вам је познато и шта можете да кажете 

суду о томе на који начин је Јоја Плавањац учествовао у евакуацији тих села? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Јоја Плавањац је био одређен за пар села, значи 

Дубовик, Залин, Ракуше и тако ти Горњи и Доњи Дубовик, не знам тако, ту ђе је било 

муслиманско насеље, био задужен да те људе евакуише, који су желели да напусте 

територију, он је то успешно одрађивао и једноставно тим људима је доста помогао да 

ти људи безбедно и слободно да изиђу са територије Републике Српске, који су 

желели, који су хтели да остану ти су остајали, а који су желели да изиђу, он је 

једноставно примио то,  то му је било, овај,  у његовом опису тог...  

 

Адвокат Александар Ивковић:  Сад кад сте рекли да је то успешно одрађивао, 

шта то подразумева? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Разуме се да људи једноставно безбедно, организовао да 

се организује њихов превоз и где желе да иду и куд желе да иду, једноставно то.  

 

Адвокат Александар Ивковић: Да ли познајете Седић Тофика? 

 

Сведок Мирко Зорић: Па, познавао сам га, али верујте да сам сад, 

једноставно... 

 

Адвокат Александар Ивковић:   Је л` знате можда из ког је он, одакле је он? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Ја не знам да ли је он из Залина, нисам сигуран... 

 

Адвокат Александар Ивковић: Нисам Вас разумео? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Залин, Залин село.  

 

Адвокат Александар Ивковић:   Да ли је то једно од ових села код којих је 

вршена евакуција? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да.  

 

Адвокат Александар Ивковић:  Да ли знате да ли је Јоја учествовао и у 

његовој евакуацији са осталим? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Е то не знам, то не знам, нисам сигуран да ли је био он 

са њим у контакту, то не знам. 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Добро, немам више питања судија, хвала. 

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато када је већ постављено то питање да је 

та евакуација била пре или после овог догађаја? Та евакуација када је била? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па била је у току, рат је већ почео у Крупи, рат је почео 

21.  априла, у току тог периода биле су евакуације појединих људи који су хтјели да 

напусте територију.  
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Председник већа:  Да ли је то било пре него што су убијени ови младићи у  

овом затвору? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, да.  

 

Председник већа:  Раније. Изволите браниоче, да ли браниоци имају још нека 

питања? Браниоци оптуженог? Изволите тужиоче. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Хвала поштовани суде. Заменик тужиоца 

за ратне злочине Бруно Векарић. Када сте рекли мало пре да се причало после тог 

догађаја да је Лазо, да је Лазо то учинио, нисте рекли тачно ко је причао, па Вас само 

желим питати да ли се причало да ли је и Јоја то  учинио? Кажете причало у тим 

круговима у којима сте чули да се то прича. 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, било је појединих, да ли је овај, да ли  је онај, да ли 

је, било је нормално, јер су њих двојица дошли, то су биле трачарске приче по, од 

војника до војника. Овај, било је приче, међутим кад је мени командир полиције Миле 

Цајић директно рекао да је њега обавијестио Наранчић, да је једноставно извршио Лазо 

тај... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Е сад овај, реците ми је ли Вам познато 

име Марчета Славко? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Како? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Марчета Славко? 

 

Председник већа:  Здравко.   

 

Сведок Мирко Зорић:  Здравко Марчета, да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли га добро познавали? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Познам га, да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли са њим некада разменили неку 

информацију о том догађају? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па нисмо, нисмо, нисмо, он је био у команди, ја сам 

после био у радним обавезама које сам, имао радну обавезу, камионима радио, нисмо 

се пуно сусретали никако по питању тога.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Е сад,  да Вас питам, кад сте чули 

да Јоја Плавањац има проблем са тим у босанском тужилаштву? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Тек када је подигнура оптужница неке, око 2010., `11., 

тако нешто отприлике, јер су мене исто су тражили да будем свједок у Сарајеву, неки 

Романић господин, телефоном, откуд му мој број, исто да, јер очекивали су да знам та 

сазнања, као што сад ово, да будем свједок за одбрану који су били, који су се бранили 

исто на основу тога да је Лазо начинио то убиство.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Који "ови"?  

 

Сведок Мирко Зорић:  Господа која, Територијална одбрана Крупе, команда, 

то је Кличковић, Вјештица и Дрљача и ти који су били. Међутим ја сам због својих 

послова, обавеза, нисам отишао на то свједочење.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ја само желим да Вас питам, пошто Јоја 

Плавањац Вам је пријатељ, познаник добар, је ли тако, зашто нисте ишли да 

сведочите? Мислим, зашто нисте ишли да сведочите да пробате да га спасите, мислим 

са Вашим сазнањима?  

 

Сведок Мирко Зорић:  Имао сам својих обавеза.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Значи то је било.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Имао сам својих обавеза које, нисам једноставно 

отишао на тај... Ми смо се чули телефоном, нити ја знам тог Романића, не знам га 

уопште.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли се чули са Јојом Плавањцем пре 

овог суђења? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Како? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте се чули са Јојом Плавањцем пре 

овог суђења? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Пре овог суђења? Јавио се као свједок, ја сам њему 

огласио да ћу бити свједок због питања тога, она сазнања која ја знам лично.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Значи разговарали сте, да ли сте 

разговарали? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Прије тога разговарали смо, да, да.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Када? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па има двије године, годину, прошле године, не знам 

тачно који датум и ја сам њему пријавио ако буде требало да ћу ја бити свједок, да ћу 

дати свој исказ, оно што ја знам и које лично имам сазнања по питању тога.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Јесте ли нешто разматрали неке чињенице 

о томе, пошто видим да говорите да један, два, три, па рекох просто... 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не, не. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Врло сте систематични, па сте се можда 

договорили како да изнесете Ваша сазнања без жеље да... 
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Сведок Мирко Зорић:  Не, не, ја говорим само оно што ја знам и што имам 

своја сазнања, никакав утицај, никакав било какав договор није постојао код мене.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Хвала поштовани суде, немам више 

питања.  

 

Председник већа:  Кажите нам у којој сте тачно били јединицима? Да ли 

бранилац оптуженог има питања? Оптужени немате. Сачекајте допунско, може на 

крају.  

 

У којим сте Ви били јединицама? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Како? 

 

Председник већа:  У којим сте Ви јединицама били у рату? Да ли сте били у 

некој оружаној формацији? 

 

Сведок Мирко Зорић:  У почетку било организација значи у 2. батаљону 5. 

корпуса, и послије сам био једно вријеме у полицији.  

 

Председник већа:  У полицији. Која је то јединица? 

 

Сведок Мирко Зорић:  У саобраћајној полицији, у полицији која је била 

стационирана у Јасеници, ту је био и командир Цазић, и био ... 

 

Председник већа:  Миле Ћазић? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да.  

 

Председник већа:  И ко је још био? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па било их је, Котур један, па други, па било тако, па 

Мајкић, па било их је више.  

 

Председник већа:  Само моменат. Да ли је Миле Ћазић имао неке ингеренције 

и овлашћења у односу на овај затвор где су била притварана лица? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Нисам Вас разумио.  

 

Председник већа:  Да ли је јединица, Миле Ћазић шта је био по чину? Да ли је 

Миле Ћазић био старешина? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Командир.  

 

Председник већа:  Командир. Којом јединицом је командовао? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Том јединицом.  

 

Председник већа:  Како се звала та јединица? 

 



 25 

Сведок Мирко Зорић:  Ћазић, па он је био командир у полицији.  

 

Председник већа:  Полиције, свих полицијских снага? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па није свих, али тих одељења, сад којег одељења је 

био, нисам ја улазио у то.  

 

Председник већа:  У ком сте Ви били одељењу? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Он је командир, а ја сам напустио полицију прије тога 

на 15-20 дана.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли је Миле Ћазић Вама био за време рата у овом 

периоду, да ли је Вама био командир? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Мој? 

 

Председник већа:  Да.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Мој не, мој је био други у Јасеници, он је био на том 

дијелу у Крупи.  

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Било је више њих подијељено... 

 

Председник већа:  У ком периоду сте били у полицијских јединицама? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Како у ком периоду? 

 

Председник већа:  У ком периоду сте Ви били у полицијским јединицама? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па не могу се тачно сјетити, да ли сам био једно мјесец 

дана ту, значи јули мјесец, јуни мјесец.  

 

Председник већа:  Које године? 

 

Сведок Мирко Зорић:  `92.  

 

Председник већа:  `92. у јуну Ви сте били у полицијским јединицама, 

старешина Вам је био Миле Ћазић? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Није мени био старешина, мени је би Вигњевић овај, 

како му је име, заборавио сам већ имена како се зову. Ћазић мени директно није био 

старјешина.  

 

Председник већа:  Милан Вигњевић? Да ли Милан Вигњевић? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Је л` Милан Вигњевић овај....ја не знам, не могу се 

сјетити који. 
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Председник већа:  Да ли је то био Милан Вигњевић? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Милан Вигњевић... 

 

Председник већа:  Ваш командир? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да. То мора бити да је он, Милан онда, не могу се 

сјетити, већ сам заборавио, 30 година, 29 прошло од тога, већ сам људе заборавио, 

имена... 

 

Председник већа:  Он је изјавио када је испитан овде да је `92. године био у 

служби 11.крупској бригади као војни полицајац.  Да ли је то тај? Да ли сте сигурни да 

је у питању Милан Вигњевић? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Како, да ли? 

 

Председник већа:  Да ли сте сигурни да је Ваш старешина био Милан 

Вигњевић? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Њих се мењало у тој полицији, ја не могу сад одредити 

ко је мени био, ја нисам био.. 

 

Председник већа:  Како не знате ко Вам је старешина?Па како не знате ко Вам 

је био старешина? Од кога сте примали наредбе? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Ја не могу да се сјетим ко је мени у том моменту, кад је 

њих било више у полицији горе.... 

 

Председник већа:  Па како знате ко није? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Како? 

 

Председник већа:  Па мало пре сте изјавили ко није. Како знате да није?  

 

Сведок Мирко Зорић:  За Милу, Милу знам, Миле ми је пријатељ, друг, колега, 

моја супруга и његова заједно су радиле, заједно, путовали смо заједно, њега знам 

добро. Заједно смо имали фирму нас двојица. Њега добро знам, човек ми је, оно што 

има о њему информацију то сам изнео овде како је било. После сам ја прешао на прву 

одбрамбену линију, ја нисам више био у полицији.  

 

Председник већа:А он је остао? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Он је остао.  

 

Председник већа:  Добро. И шта Вам је рекао шта се десило тад у овој школи? 

 

Сведок Мирко Зорић:  У тој школи? 

 

Председник већа:  Шта Вам је он рекао? 
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Сведок Мирко Зорић:  Да, он  ми је то рекао. Прве информације које смо 

добивали било је тих разних информација да се десило убиство, нисмо знали ни колико 

ни шта, него лично ми је покојни Ћајић након четири или пет дана ми смо путовали у 

Нови Сад, мојим аутом смо ишли, и онда је он мени испричао каква је ситуација, да му 

је Наранчић, да га је Наранчић обавијестио да су дошли, да је Лазо рафалом када је 

ушао у школу "Петар Кочић" покосио једноставно толико људи.  

 

Председник већа:  Дакле, он је то Вама испричао пет дана након догађаја? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, четири или пет, нисам сигуран.  

 

Председник већа:  И рекао је да је Лаза то урадио? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Молим? 

 

Председник већа:  Рекао је да је то урадио Лаза? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да.  

 

Председник већа:  Од кога је чуо да је урадио Лаза, шта Вам је рекао? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Од Наранчића, да га је он први обавијестио ... 

 

Председник већа:  Да га је Наранчић обавестио да је то урадио Лаза? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да.  

 

Председник већа:  Да ли је Наранчић  рекао да је ту био Јоја? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Како, да ли је? 

 

Председник већа:  Да ли му је Наранчић рекао да је ту био Јоја, да ли се 

изјашњавао о томе? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, рекао му је да је био Јоја, али да  је то урадио Лаза.  

 

Председник већа:  А шта је рекао, шта је урадио Јоја? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Јоја је био ту присутан, разговарали су, не знам шта су 

разговарали, тражили су господина Праштала  ту, шта су разговарали није ми у детаље 

он детаљисао око тога.  

 

Председник већа:  У којим јединицама је тада био Јоја? Шта сте рекли? Шта је 

он радио тада у том периоду? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Јоја је био при команди горе. 

 

Председник већа:  При команди.  
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Сведок Мирко Зорић:  При команди.  

 

Председник већа:  Да ли је остао он при команди после овог догађаја? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да ли је био активан? 

 

Председник већа:  Да ли је остао и даље на том месту након овог догађаја? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па мислим да јесте.  

 

Председник већа:  Мислите да јесте.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Мислим да јесте, не знам  колико је био, то је била 

трансформација разно разних војника, једни су прелазили... 

 

Председник већа:  Да ли сте Ви виђали Јоју Плавањца у том периоду? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Јесам.  

 

Председник већа:  Колико често? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Више пута.  

 

Председник већа:  Тамо сте се виђали у том периоду? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Више пута, али никад о том случају нити смо кад 

разговорали нити смо било како... 

 

Председник већа:  Дакле,  Ви сте га виђали у Босанској Крупи након овог 

догађаја `92. године? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, видио сам га.  

 

Председник већа:  И шта је рекао? Је л` причао нешто о том догађају, је ли 

рекао нешто? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Никад нисмо и нико није о том догађају причао. 

Послије  тога прошло четири, пет дана како се то десило, једноставно о том се није 

причало. Увијек  се причало о неким догађајима који су се свакодневно дешавали... 

 

Председник већа:  А Лаза Плавањац да ли је причао о томе? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не, ни Лазо о томе није причао до  тог момента кад је 

био код мог оца у Футогу, тад сам први пут чуо од њега чуо за такве информације.  

 

Председник већа:  Када сте рекли да је то било? 

 

Сведок Мирко Зорић:  То је неке `97., `97. негде ту је. 
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Председник већа:  Шта је био повод да он то каже када се толико о томе 

ћутало? Шта је био разлог да он то тада каже? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Шта је био разлог? Био је разлог јер се коментарисало о 

људим, мој отац и ја, коментарисали су гдје се ко нашао, гдје је ко, ко је погинуо, где 

ко се смјестио, било је разних прича, оно послије гдје су људи дигнути са својих 

подручја гдје се налазе, и онда највише се причало о томе. И онда се запричали о таквој 

причи, гдје сам ја присуствовао томе, које сам чуо да тако, што је Лазо изјавио.  

 

Председник већа:  Ви сте чули.  Ко је још чуо осим Вас? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, јер сам ту био присутан кад је Лазо изјавио шта се 

дешавало са његовом супругом, и како је она погинула, и како су они на који начин су 

отишли доле у "Петар Кочић" школу, да он једноставно, нису нашли тога господина 

Праштала, који је извршио убиство над његовом супругом,  да је он ваљда у том 

револту учинио то што је  учинио... 

 

Председник већа:  Добро. То сте већ рекли. Кажите ми да ли познајете 

Грубиша Момира? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, познајем га.  

 

Председник већа:  Како га познајете и ко је он? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Познајем га јер смо били на једном, исто ту из војске, 

највише се познајемо као војници.   

 

Председник већа:  Где је он био `92. године?  Где је био ангажован? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Ја не знам да ли је он био ангажован у полицији или је 

само био онако војник, али знам га. 

 

Председник већа:  Јесте ли га виђали тада у то време? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Молим? 

 

Председник већа:  Јесте ли га виђали у то време тамо у Босанској Крупи? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, видио сам га.   

 

Председник већа:  Јакшић Душка да ли познајете? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Којега? 

 

Председник већа:  Јакшић Душка.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Њега мање познајем, знам га онако из виђења, али мање 

њега.  

 

Председник већа:  Зашто њега познајете мање? 
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 Сведок Мирко Зорић:  А? 

 

Председник већа:  Зашто њега познајете мање? Да ли је он из Вашег места? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па зато што нисмо често били у неком окружењу, 

друштву у којем смо се налазили, мање га познајем. 

 

Председник већа:  Да ли знате шта је он радио у том периоду? Где је био 

ангажован? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не знам, не могу се сад сјетити, сада, гдје он био 

ангажован, знам да је био војник, а гдје тачно био ангажован, ја се сад то не могу да 

сјетим.  

 

Председник већа:  Марчетић Здравка да ли познајете? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Здравка Марчету? 

 

Председник већа:  Да.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, познајем и њега.  

 

Председник већа:  У каквим односима су били он и Јоја Плавањац? 

 

Сведок Мирко Зорић:  У каквим односима? Па колико ја знам да су били у 

добрим односима. Даље немам појма.  

 

Председник већа:  У добрим? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да.  

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато име Тофик Сејдић? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Познато ми је.  

 

Председник већа:  Молим? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Познато ми је.  

 

Председник већа:  Шта знате о том човеку? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па не знам, не знам о њему ништа.  

 

Председник већа:   Не знате ништа? Где је живео? Па кажете познато ми је.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Чуо сам за то презиме у Крупи, а да ли је Залијен, да ли 

је  негде, не знам. 

 

Председник већа:  А да ли знате чиме се он бавио? 
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Сведок Мирко Зорић:  Не знам ни то. 

 

Председник већа:  Не знате. Рекли  сте Грубиша Момира познајете, је ли тако? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Грубишу Момира? Да. 

 

Председник већа:   Не? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, да, њега познајем.  

 

Председник већа:   Где је он био ангажован?  

 

Сведок Мирко Зорић:  Био је у војсци у Крупи ангажован. 

 

Председник већа:  У војсци? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да. 

 

Председник већа:  А да ли је био у полицијии? 

 

Сведок Мирко Зорић:  У којој  служби  је био, то не знам, то не могу се ја сад 

сјетити, да ли је био и он једно вријеме у полицији или није био или је био на положају 

или сад је било пребацивано људи из јединице у јединицу.  

 

Председник већа:   А Вигњевић Владо, да ли Вам је познато? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Којега? 

 

Председник већа:  Вигњевић Влада? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Њега не знам.  

 

Председник већа:  Да ли познајете Драгана Чубрила и  Јакшић Душка? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Драгана Чубрило? 

 

Председник већа:  Да.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Не знам.  

 

Председник већа:  Не знате те људе. Добро. Реците ми у каквим односима су 

били Јоја и његов отац после рата? 

 

Сведок Мирко Зорић:  То су сад унутрашње ствари, њихове породичне, то ја 

не могу да знам у каквим су односима. Колико знам да су били релативно добри, али ја 

у личне ствари.... 

 

Председник већа:  Шта значи релативно добри? 
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Сведок Мирко Зорић:  ... да ја могу да тврдим како породичне ствари.  

 

Председник већа:  Шта значи релативно добри?  

 

Сведок Мирко Зорић:  Па да су били у некој комуникацији нормалној.  

 

Председник већа:  Где је живео његов отац по доласку у Србију? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Како? 

 

Председник већа:  Где је живео његов отац по доласку у Србију? Лазо 

Плавањац где је живео? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не знам то, то не знам.  Он је био избјегао, био код ја 

мислим код ћерке Борке, да је ту негде у Београду.  

 

Председник већа:  Где живи ћерка Борка? 

 

Сведок Мирко Зорић:  А то ја не знам.  

 

Председник већа:  Не знате.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Откуд ја знам гдје живи, знам да је ту, да је докторица, 

не знам гдје.... 

 

Председник већа:  Добро. Ви сте рекли ако сам Вас правилно разумела да сте 

ожењени сестром Јоје Плавањца је ли тако? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Ја? 

 

Председник већа:  Него? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не. Јоја је ожењен мојом сестром.  

 

Председник већа:  Јоја је ожењен Вашом сестром. Па добро обзиром да Јоја 

ожењен Вашом сестром, да ли сте у контакту са њиховом породицом, да ли се 

дружите, да ли сте блиски са породицом Јоје Плавањца? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Јесмо, дружимо али никад о таквим стварима нити смо 

кад у животу разговарали нити ... 

 

Председник већа:  Па да ли сте некада били, да ли сте се некада окупили где су 

били у Београду после рата, где су били присутни и Јоја и његов отац? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па овде нисам, нисам био ту гдје је био присутан ... 

 

Председник већа:  Шта је Лаза Плавањац говорио о свом... Живео код ћерке у 

Београду, а шта је говорио о свом  сину, где му је син, Јоја Плавањац? 

 



 33 

Сведок Мирко Зорић:  То ја не знам. Њихова комуникација између тога, ја то 

не знам како, колико су они комуницирали, како су се они састајали, колико су се 

састајали, ја то не знам.  

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато да ли је Јоји одузето оружје после овог 

догађаја? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да ли је Јоја? 

 

Председник већа:  Да ли је Јоји одузето оружје после овог догађаја или Лази? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не знам то, то не знам.  

 

Председник већа:  Да ли сте причали са Јојом некада о том догађају детаљније? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не.   

 

Председник већа:  Зашто? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Никад нисмо причали.  

 

Председник већа:  Па да ли Вам је Јоја испричао: отишли смо у школу, мој отац 

је урадио то  и то, урадио је тако и тако. Да ли Вам је то некада рекао? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не, никад.  

 

Председник већа:  Шта Вам је рекао у вези тог догађаја? Ево конкретно се 

изјасните.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Никад нисмо ми о томе причали нити сам ја потезао ту 

причу нити је било ко потезао, чак ни у Крупи се није потезала та прича послије тога 

што се десило, не апсолутно.  

 

Председник већа:  Да ли хоћете да кажете да Ви са оптуженим Јојом 

Плавањцем никада нисте причали о овом догађају? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не. Никад нисмо причали о том догађају.  И ко је 

извршио, шта је извршио, никад нисмо .... 

 

Председник већа:  Зашто му нисте рекли: Ваш отац ми је признао, признао је у 

нашој кући да је он то урадио? 

 

Сведок Мирко Зорић:  То је кад је требало, кад је он оптужен, онда сам рекао 

да имам сазнања око тог догађаја од његовог оца. И он је мене нормално узео са 

сведока, да будем сведок по питању тога. И ја сам то прихватио. Имам таква сазнања и 

ја сам то прихватио, зато сам се одазвао на овом свједочењу због тога.  

 

Председник већа:  Какав је био договор, када Ви да изнесете то Ваше сазнање, 

зашто не одмах? 
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Сведок Мирко Зорић:  Како изгледа договор, је  л`? 

 

Председник већа:  Када, када да изнесете? Да ли Вам је Јоја рекао: иди у 

полицију и тужилаштво и реци то што знаш? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не, није он рекао, не знам како је дошло до свједочења, 

једноставно ја сам њему пријавио кад је дошла та оптужница, да је он оптужен, ја сам 

њему јавио уколико буде требало да ћу бити свједок по питању тога.  

 

Председник већа:  Реците ми да ли Вам је познато Марчета Здравко у каквим је 

односима са Јојом Плавањцем, да ли сте га виђали код Јоје  на тим скуповима? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Марчета Здравка сам видио у пролазу, никад нисмо 

овако заједно нешто послије тога... 

 

Председник већа:  Да ли сте некада са њим причали о овом догађају? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Са њим? Не.  

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато ко је Остојић Јован? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Остојић Јован? Да, то ми је познато. То је био 

командант... 

 

Председник већа:  Командант чега? 

 

Сведок Мирко Зорић: 05. корпуса.  

 

Председник већа:  А Јоја је био у команди? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Он је био у команди тој, шта је... 

 

Председник већа:  Какав је човек Остојић  Јован? Шта можете о њему да 

кажете? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па не знам, откуд ја знам, са њим нисам уопште 

никакве контакте имао и имао нека сусретања, састајања, нисам никад имао са њим. Он 

је био командир. Никад нисмо имали никаквог  контакта.   

 

Председник већа:  Добро. Да ли Вам је познато до када је оптужени Јоја 

Плавањац био у Босни, када је прешао у Србију, када је дошао у Србију? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Колико ми се чини крајем `95., 96., `95.  

 

Председник већа:  И шта је радио до `95. године? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Јоја Плавањац? Ја колико знам избјегао је у Инђију, био 

код мог ујака у Инђији и становао код њега, запослио се у некој пекари, радио у пекари 

и даље је његов пут, добио стан у Обреновцу, прешао у тај Обреновац онда.  
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Председник већа:  Да ли Вам је познато лице под именом Гојко Шкондрић? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Ко? 

 

Председник већа:  Гојко Шкондрић.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Шкондрић, не знам ја.  

 

Председник већа:  Није Вам познато то лице? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли неко има нека накнадна питања? 

 

Адвокат Александар Ивковић: Судија, имам ја,само једно питање  ако ми 

дозволите, адвокат Александар Ивковић.  

 

Председник већа:  Изволите.  

 

Адвокат Александар Ивковић:   Постакнут  питањем колеге  тужиоца, иначе 

зато хоћу да поставим још једно питање, ако га суд дозволи. Рекли сте, на питање 

тужиоца да Вас је звао неко ко се представио као Романић и да Вас је питао за неког да 

сведочите у неком, негде у Босни, је ли тако? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да.  

 

Адвокат Александар Ивковић:   Да ли Вам је рекао у том поступку где бисте 

Ви евентуално требали да сведочите, ко је ту оптужен? 

 

Сведок Мирко Зорић:   Рекао је да је оптужен Лазо.  

 

Адвокат Александар Ивковић:  Не, мислио сам да ли знате ко  су учесници у 

том поступку у Босни  који се водио? 

 

Председник већа:  Рекао је, рекао је да је оптужен Лазо. Он је учесник ако је 

отпужен.  

 

Адвокат Александар Ивковић: Не судија, то је било 2006. године, Лазо је 

мртав већ осам година, није могао бити Лазо никако учесник. Ја питам, човек није 

правник, ево ја ћу поставити  другачије питање. Да ли је Јоја Плавањац био осумњичен 

у том поступку у Босни за који Вас је звао тај Романић? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па заједно су били осумњичени и Јоја и Лазо.  

 

Адвокат Александар Ивковић:  У том поступку, не за догађај, него у том 

поступку, да ли су они били учесници тог поступка?Ако знате.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Не знам. 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Добро, ништа.  
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Сведок Мирко Зорић:  Романић мене кад је звао само је дао такву 

информацију.... 

 

Председник већа:  Добро, добро. Да ли има неких накнадних питања? Немате.  

 

Можемо ли да отпустимо сведока? Добро.  

 

Да ли имате, да ли сте имали неке трошкове за долазак у суд? Допутовали сте из 

Футога, је ли тако? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Опет Вас нисам разумио, извињавам се.  

 

Председник већа:  Да ли сте имали трошкове за долазак у суд? И да ли тражите 

да Вам се надокнади? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не, не тражим трошкове.  

 

Председник већа:  Сведок Мирко Зорић изјављује да не тражи трошкове на име 

доласка у суд.  

 

На сагласан предлог странака, сведок се оптушта из заседања.  

 

Позваћете сведока Зорана Ђурића.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Једино ако може да не будемо у јавности.  

 

Председник већа:  Не може, не може да Вам се изађе у сусрет. Претрес је јаван. 

Не може. Зашто да не будете у јавности? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Па зато што ми сви који смо тамо, кад одемо, имамо 

своје имовине и не знам.... 

 

Председник већа:  Шта имате од имовине? Шта имате од имовине тамо? 

 

Сведок Мирко Зорић:  И кућа и земља, било све тамо.... 

 

Председник већа:  Колика је кућа?Само моменат. Колика је кућа и где се 

налази кућа? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Моја? 

 

Председник већа:  Да.  

 

Сведок Мирко Зорић:  У Крупи.  У Крупи.  

 

Председник већа:  Па колика је то кућа, да ли је нова кућа, да ли је вредна 

кућа? Где се налази кућа? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Не, није, није нова кућа, то је реновирана само кућа.  
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Председник већа:  Молим? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Реновирана.  

 

Председник већа:  Па добро, реновирана.   

 

Сведок Мирко Зорић:  Имам земље, која није земља, кућа је продана, али имам 

земље, стара кућа која остала је тамо.  

 

Председник већа:  Дакле, то је кућа која је продата, имате стару кућу и земље? 

 

Сведок Мирко Зорић:  Да, да. 

 

Председник већа:  Добро.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Ми одлазимо тамо често, и онда нормално сад ти 

прођеш поред тих људи, они те гледају сасвим другачије ако се ти се појавио у 

јавности за такве и такве ствари. Ми смо за њих сви злочинци. И онда.... 

 

Председник већа:  Само моменат.  

 

Сведок Мирко Зорић:  И онда не желим да то буде, ако може, ако не може ви 

онда радите како ви хоћете.  

 

Председник већа:  Нико не може да буде осуђен зато што износи истину, 

посебно у својству сведока. Према томе, уколико сте Ви говорили истину, не можете да 

имате проблема због таквог сведочења.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Истину сам говорио, једино због тих разних 

провокација.  

 

Председник већа:  Другачије је требало да се постави, требало је да се достави 

суду захтев, то сам већ објаснила пре него што сте Ви ушли, тако да је предлог 

браниоца одбијен да се анонимизирају Ваши подаци, јер није било за то основа.  

 

Можете да се удаљите.  

 

Сведок Мирко Зорић:  Добро, није проблем никакав.  

 

Председник већа:  Неуредан је захтев.  

 

Позваћете значи Зорана Ђурића.  

 

Добар дан. Даћете ми Вашу личну карту.  

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 
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Да се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока  Зорана Ђурића. 

 

Испитивање сведока Зорана Ђурића  
 

Истоветност сведока утврђена увидом у личну карту издату од ПУ Нови 

Сад, дана 17.12.2015. године, под регистарским бројем 007591950, ЈМБГ 

0905962111052.  

 

Вратићете личну карту.  

 

Реците ми име оца  и место рођења? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Гојко отац, место рођења Босанкса Крупа.  

 

Председник већа:  По занимању сте? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Машински техничар сам, а радим као столар.  

 

Председник већа:  Добро. Да ли сте у сродству или у завади са овде 

оптуженима? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Нисмо. 

 

Председник већа: Јојом Плавањцем и Наранчић Здравком? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Нисмо ни у сродству.  

 

Председник већа:  Нисте ни у сродству нисте ни у завади? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Не.  

 

Председник већа:  Да ли познајете ове оптужене? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Познајем.  

 

Председник већа:  Како их познајете? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па познајем, тамо смо из једног мјеста. Јоју познајем 

пошто је радио прије рата са мојим братом покојним у Штабу територијалне одбране, 

до  негдје не знам `87., пошто је у мене брат  тад се активирао, отишао као војно лице 

на Жељу, а Наранчића познајемо се тако, Крупа није било велико мјесто, оно здраво за 

здраво. Знали смо се нисмо никад овако друговали, ето тако то.  

 

Председник већа:  Добро. Нисте у завади ни са једним од њих? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Нисам. 

 

Председник већа:  Као сведок дужни сте да говорите истину, давање лажног 

исказа представља кривично дело.  
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Да ли Вам је јасно ово упозорење суда? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Јесте, јасно, јасно.  

 

Председник већа:  Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или 

евентуално Вашег блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној 

штети или кривичном прогону.  

 

Да ли Вам је јасна ова поука суда? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Да, да,да.  

 

Председник већа:  Да ли се заклињете својом чашћу да ћете о свему што пред 

судом будете питани говорити само истину и да ништа од онога што Вам је познато 

нећете прећутати? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Заклињем се.   

 

Председник већа:  Бранилац оптуженог Јоје Плавањца је предложио Ваше 

испитивање на главном претресу  на околности да Вам је његов отац, сада покојни 

Лазо Плавањац, причао неке чињенице и околности које се односе на извршење 

кривичног дела за које оптужени Јоја Плавањац одговара пред овим судом.  

 

Реците нам да ли је то тачно и шта Вам је познато о том догађају и да ли знате за 

који догађај одговара овде оптужени Јоја Плавањац? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Знам за који догађај, јасно ми је то што ме питате, значи, 

а то ја сам сазнао овако. То сам сазнао, мој отац, на сахрани мога оца, то је било значи 

април `95. године.  

 

Председник већа:  Како се зове Ваш отац? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Гојко, покојни, Ђурић. Лазо покојни на сахрани, значи на 

гробљу, гробље се налази на Горњим Петровићима, Гробље Криваћ поред пута, значи 

куд пролазе, па већ тако кад је оно почела сахрана, спуштен је ту, примјетио сам да 

долази Лазо, стало је ауто поред пута доле, близу је то све,и пришао је значи ту. 

Стајали смо ја и покојни брат, још није било пуно народа, али ратно је стање било.  

 

Председник већа:  Само која је то година? 

 

Сведок Зоран Ђурић: `95. година, април `95., крај априла. И изразио нам је 

саучешће, и оно, нисмо ни обраћали пажњу на њега. Међутим, након три,четири, пет 

минута пошто се то сад затрпава и то, видим овај, брат и Лазо су се издвојили значи 

тако насамо у томе гробљу ту. Значи пошто је то већ оно, покојник спуштен, затрпано 

и тако, већ при крају, и ја сам можда након не знам можда пет, шест минута пришао 

сам им, прилазим им, видим да су њих двојица причали. Кад сам прилазио, то што сам 

прво чуо, овај да је Лазо рекао: побио сам их и нисам требао, као. 

 

Председник већа:  Он то говори Вашем брату на сахрани? 
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Сведок Зоран Ђурић: Тако је. На сахрани, издвојено значи на сахрани, пошто 

се они нису видели ... 

 

Председник већа:  А сахрана је где, у ком месту? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Горњи Петровићи.   

 

Председник већа:  Где је то? 

 

Сведок Зоран Ђурић: То је Басанска Крупа општина, то је село од Горњих 

Петровића  према Добовику Малом, овамо, пошто сам ја ту био избјегао, ја сам рођен 

на Перни, али сам овај избјегао жена ми је из Горњих Петровића, и ту ми је отац 

сахрањен. 

 

Председник већа:  Да ли је Лазо тада живео у Босни? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Молим? 

 

Председник већа:  Да ли је Лазо тада живео у Босни? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па живео је.  

 

Председник већа:  До када је живео у Босни? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Молим? 

 

Председник већа:  До када је живео у Босни?  

 

Сведок Зоран Ђурић: То не знам до кад је био. 

 

Председник већа:  А тада је живео? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Тад је био,  у ствари живео је ту, да. Јер кажем он и мој 

покојни брат су се више знали, знали смо се и ја и Лазо, мада оно, пошто је покојни 

брат ишао  значи са Јојом  од њих, Јоја је понекад навраћао код  нас тако, јер су радили 

заједно. И то сам  чуо, кад сам ја пришао, значи то је тако било, и то је престала прича, 

пошто се сахрана завршавала, ми смо позвали Лазу да иде на ручак, међутим он је 

рекао да не може, да га чека неко ауто, да ли га је возио,  ја не знам, и тако ту смо се 

растали. Ето, то је то што се ја чуо. Ја сам после са братом овај причао, брат је рекао 

тако, пошто је брат питао за Јоју, нису се видили у рату, брат је у мене тад био у Бања 

Луци, значи, питао је, онда да му је Лазо тако испричао да су, да му је жена погинула, 

да је био изгубљен тих дана, да је желио да нађе тога, тако ту причу, да је овај, тако да, 

тад сам и ја већ дошао, пришао му, рекао му је да је побио неке људе, и то је то.  

 

Председник већа:  То говори Ваш брат да му је рекао Лазо Плавањац? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Говори брат, а ја од приласка сам чуо то што сам вам 

рекао да је  рекао:  побио  сам их, нисам требао. Тако је рекао и мислим да је спомињао 

чак да ће љагу породици оставити, тако нешто.   
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Председник већа:  Да ли је ту било још људи у њиховом присуству? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Не, ту није било, пошто су се њих двојица сами 

издвојили, јер је то било, па и на сахрани није било пуно, јер је ратно стање било.... 

 

 Председник већа: Да ли су се они виђали пре тога? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Брат и Лазо, не. Мислим од почетка рата нису се видели, 

јер брат је онако иако је долазио  и  ми смо слабо се видели, можда годишње једном, 

два пута.  

 

Председник већа:  Да ли је ту био Јоја Плавањац на сахрани? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Није.  

 

Председник већа:  Зашто? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Молим? 

 

Председник већа:  Зашто није био Јоја? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па није био Јоја, ја не знам зашто није био, јер Лазо је 

навратио, као није био ни кући нити се враћао, он је ту, то је гробље поред пута, поред 

цесте ту, значи одмах се скреће и гробови су можда десет метара од тога.  

 

Председник већа:  Добро. Шта сте рекли када је преминуо Ваш брат? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Брат ми је преминуо 2018. године у децембру.  

 

Председник већа:  2018. године, добро.  

 

Изволите браниоци,  да ли имате неких питања? Немате питања. Тужиоче? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Поштовани суде, хвала. Заменик тужиоца 

Бруно Векарић.Кад сте чули да се води поступак против Јоје Плавањца у Босни? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Поступак? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да.  

 

Сведок Зоран Ђурић: Па ја сам чуо... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте чули и кад сте чули, ако јесте? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Молим? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте чули и кад сте чули ако јесте 

чули? 
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Сведок Зоран Ђурић: Поступак да се води то сам чуо пошто сам ја дошао `96. 

године овамо, код Новог Сада, у Ветерник. Тачно кад сам чуо не знам, али сам чуо тако 

из средстава информисања и оно, чуо сам, најпре из тога.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Када, када? Мислим, које године 

отприлике? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Не знам тачно која је то година била.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Је л` пре смрти Вашег брата? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Да, да, пре смрти.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Зашто онда, да ли можете то објаснити, 

зашто Ваш брат није пријавио то, да сведочи у корист Јојину у Босни, да му помогне да 

расчисти тај случај, да је Лазо то учинио, а не он? Или зашто то Ви нисте урадили 

после? Зашто нисте звали државне органе и пријавили то? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па то нисам, поступак је тамо у Босни и Херцеговини, ја 

сам сматрао тад да то војска, ко већ, ко је надлежан за то.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко је надлежан, Ви имате сазнања, 

мислим, видите да је он у проблему, сад ко је надлежан за то. 

 

Сведок Зоран Ђурић: Та сазнања, ја сам био рецимо на линији, то се чуло, мада 

се штуро чуло. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта се чуло? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Нисам био у Крупи. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта се чуло? Шта се чуло око тог 

догађаја? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Ја сам био значи на положају `92. кад се чуло након 

десет, петнаест, мјесец дана, како људи одлазе кући па тако неко дође и тако каже, али 

ја нисам био у Крупи. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта кажу? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Како су побијени неки цивили, како је Лазе Плавањца 

жена погинула, како је Лазо отишао да се освети. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ко је био потенцијални, у томе што сте 

чули, ко је био потенцијални починилац? 

 

Председник већа:  Рекако је Лаза.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Лазо, да ли сте чули да је и Јоја био 

потенцијални починилац? 
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Сведок Зоран Ђурић: Нисам чуо  пошто углавном ми тамо, значи причало се 

да је Лазо, пошто је Лазо, Лазо је био човјек, он је био болничар прије рата и овако 

приче су у ствари да је он и у младости био овако као напрасит човјек, значи волио је 

кавгу и волио је ... Сви су говорили да је то Лазо учинио. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: А какав је Јоја био? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Јоја, ја што знам, Јоја је био добар човјек, честит, 

породичан човјек, значи он је био официр, мој брат је био подофицир, никад не би 

посумњао да би то учинио. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: И Ви значи, ни Ваш брат ни Ви нисте 

пријавили то зато што сте сматрали да ће то... Зашто? Још нисам схватио, право да Вам 

кажем. Да није то војска, шта? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Ја не знам зашто брат није пријавио, али ја нисам зато, 

ратно је стање било, ја сам дошао овамо већ у мају `96., ја сам избјегао други пут у 

септембру, то је  значи хаос, не знам коме би пријављивао. И онда овамо кад сам 

дошао у Србију, нисам ни осећао потребу, разумијете, тад још увек не знам ни да ли је 

неко тражио, да ли је било подигнута оптужница или како. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Ја сам Вас питао, Ви сте рекли да сте 

знали да је подигнута оптужница, сад кажете да нисте знали да је неко тражио и да је 

подигнута оптужница. Прво сам Вас питао да ли сте знали када је подигнута 

оптужница, Ви сте рекли јесте и да сте знали да је то било пре смрти Вашег брата, а сад 

кажете да нисте знали да је подигнута оптужница.  

 

Сведок Зоран Ђурић: Знао сам, рекао сам кад сам знао да је подигнута 

оптужница.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Сад сте рекли да нисте.  

 

Сведок Зоран Ђурић: Не, не, нисам рекао да нисам знао.  

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. О кеј, немам више питања, хвала 

судија.   

 

Председник већа:  Да ли је Јоја контактирао Вашег брата и да ли је Ваш брат 

или Ваш брат контактирао Јоју када је сазнао да је против њега подигнута оптужница? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Мислим да нису контактирали, нису.  

 

Председник већа:  Зашто? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Јер ја не знам да ли су се они срели пошто су били, у 

мене брат, кажем вам, био у Бања Луци.  

 

Председник већа:  Он је био подофицир, тако сте рекли.  
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Сведок Зоран Ђурић: Тако је.  

 

Председник већа:  Да ли су били у истим јединицама он и Јоја? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Не, не, брат је био у Бања Луци, он је био професионални 

војник, Јоја је био  резервиста, па је у рату, значи, они су радили у Штабу 

територијалне одбране до `87. или `88., кад је у мене брат... 

 

Председник већа:  Да ли је био он у контакту, да ли је познавао Јоју, да ли су 

комуницирали? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Како се нису познавали, радили су заједно, мој брат и 

Јоја.  

 

Председник већа:  У разред су ишли заједно Ваш брат и Јоја? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Тако је, да.  А нису контактирали у рату, и после тога не 

знам да ли су икад контактирали.  

 

Председник већа:  А шта мислите зашто је Лаза то баш Вашем брату причао и 

то у тако неугодном тренутку на сахрани? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па зато што се нису видили, значи, послије  тога нису 

уопште се у рату видили и размјенили су значи ту причу, зато се издвојили. И ја кад 

сам чуо, на основу тога је он рекао  оно да је погријешио, да као, и ја и брат смо 

послије тога кад смо причали, а нисмо често причали, јер је брат одмах се тај дан 

враћао у Бања  Луку, констатовали смо да осећамо да он, као кајање неко његово. 

 

Председник већа:  Добро. Да ли Вам је познато да се за убиство у овој школи 

водио против неког кривични поступак у Босни? Да је покренут неког лица, против 

неких старешина или против било кога? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Нисам Вас разумио? 

 

Председник већа:  Да ли имате сазнања да је у Босни против било кога 

покретан и вођен поступак због убиства ових цивила у Основној школи "Петар 

Кочић"?  

 

Сведок Зоран Ђурић: Па то имам сазнања, тако пошто сам сазнао и  за тај 

случај, оно на интернету погледам, кад је то изишло, сад не знам кад је то тачно. 

 

Председник већа:  Да ли осим Јоје Плавањца подигнута оптужница још против 

неког лица? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па знам само за Јоју и за Здравка, не знам за даље.  

 

Председник већа:  Добро. Кажете да сте познавали, да је Ваш брат познавао 

добро Јоју Плавањца? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Да.   
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Председник већа:  Да ли је после рата, где је после рата био Ваш  брат, где је 

живео? 

 

Сведок Зоран Ђурић: У Бања Луци.  

 

Председник већа:  У Бања Луци је живео.  

 

Сведок Зоран Ђурић: У ствари радио је у Сарајеву кад је та војска интегрисана 

заједничка, био је, не знам три, четири, пет година је задњих радио у Сарајеву, да би се 

пензионисао не знам годину, двије пред смрт, он  је`59. годиште, умро је у децембру 

2018. 

 

Председник већа:  Добро. Да ли Вам је познато када су Лаза Плавањац и Јоја 

Плавањац дошли из Босне у Србију, када су се одселили из Босне и дошли да живе у 

Србију? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па не знам тачно, али мислим да смо ми сви, тај егзодус, 

да смо отприлике сви заједно, ја сам најпре у Бања Луку избјегао, јер је у септембру 

`95. пала Крупа, ја сам избјегао два пута, значи у априлу, на данашњи дан `92. године 

сам ја избјегао из свог села у женино село, које је било под српском контролом,  да би 

`95. у септембру избјегли сви значи до Бања Луке, да би ја након демобилисања у 

марту мислим `96. дошао за Србију,  већ крајем маја.   

 

Председник већа:  Дакле, Ви сте најпре били у Бања Луци, па из Бања Луке 

после сте прешли у Србију.  

 

Сведок Зоран Ђурић: Тако је. 

 

Председник већа:  Па да ли Вам је познато Лазо Плавањац где је он живео? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па није ми познато, али чуо сам да је био у код  ћерке у 

Београду.  

 

Председник већа:  Код ћерке. А да ли Вам је познато где је био Јоја Плавањац? 

До када је остао у Босни, када је избегао за Србију? 

 

Сведок Зоран Ђурић:Па не знам кад је то, али знам да је био у Инђији, па је 

после  у Обреновцу, отишао у Обреновац кад је добио тај стан.  

 

Председник већа:  Добио стан у Обреновцу. А да ли Вам је познато када је 

дошао у Србију Јоја Плавањац? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Не знам тачно.  

 

Председник већа:  Да ли пре оца или после оца? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па то не знам.   

 

Председник већа:  Не знате. Па да ли сте се чули некада са њим? 
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Сведок Зоран Ђурић: Па тада у то вријеме нисмо се чули, сад кад смо ми први 

пут се чули, срели, ја не могу вам рећи, али сретали смо се после, не знам тачно то 

датум, мислим ни годину чак. 

 

Председник већа:  Добро. С ким се виђате овде у Србији од тих људи који су из 

Вашег краја? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па има рецимо, ја сам у Ветернику, нас тамо доста има. 

Значи виђам се ево са Мирком свједоком, тако сретнемо се тамо, са Браном исто, не 

тако често пошто смо, сад смо баш причали толико смо заокупљени та брзина живота и 

тога да се више нема времена. Ево ја сам јуче .... 

 

Председник већа:  Да ли познајете Марчета Здравка? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Кога? 

 

Председник већа:   Марчета Здравка.   

 

Сведок Зоран Ђурић: Па познајем.   

 

Председник већа:  Како га знате? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па познајем га исто као и Јоју, рецимо пошто је, исто је 

радио у Штабу територијалне одбране са покојним братом и значи све њих ја сам их 

тако знао, значи и Јоју и Здравка и тога Мирсада Црнчића, тамо што је био ... 

 

Председник већа:  Да ли виђате Марчета Здравка овде у Београду? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Нисам га видио, не знам кад сам га видио, не знам да ли 

сам га после рата икако видио.  

 

Председник већа:  Добро. Јоју колико често срећете? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Молим? 

 

Председник већа:  Јоју колико често срећете? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Јоју не тако често, не.  

 

Председник већа:  Па добро како је дошло до тога да он Вас предложи да 

сведочите? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па дошло је до тога пошто смо ето с Мирком овим 

свједоком смо тамо и тако та је прича почела, а чуо сам преко средстава информисања 

да је та оптужница почела. Онда смо тако, да ли у кафани, гдје ли смо, избацили неке 

приче и ја сам рекао ово што знам, тако да је, ја мислим да је њему Мирко то пренио, 

чуло,  и онда кад је Јоја ме контактирао да ли би ја хтио рећи то што знам, ја сам рекао 

да бих.   
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Председник већа:  Добро. Конкретно Ви сте живели пре рата у Босни, у ком 

селу? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Перна село.  

 

Председник већа:  Перна село. Је ли то близу Јасенице? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Не. Перна село је на лијеви крај Уне, значи кад гледамо 

низ ток Уне од Бихаћа.  

 

Председник већа:  Ви кажете, рекли сте Ваш брат је ишао са Јојом у школу је 

ли тако? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Не у школу, него су радили заједно у Штабу  

територијалне одбране.  

 

Председник већа:  А радили су заједно. 

 

Сведок Зоран Ђурић: Мој брат је био руковалац материјалних средстава, као 

чин водника, Јоја је ја мислим био официр резервни.  

 

Председник већа:  Добро. И они су се познавали само с посла, обзиром да су 

ваша села била удаљена, је ли тако? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Јесу удаљена, тако је. 

 

Председник већа:  И нисте се познавали нешто блиско пре рата ни дружили? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па ето колико смо блиско, кажем, пар пута је Јоја 

навраћао код нас, брат је код њих, тако.  

 

Председник већа:  Шта значи код вас, кући или на послу? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Па и кући, кући, јер они тако с посла дођу, Јоја довезе 

брата, али не тако често, е тако смо се знали.  То је то.  

 

Председник већа:  Добро. Немате никаквих накнадних питања. Да ли можемо 

да отпустимо сведока? 

 

Да ли тражите неку накнаду за долазак у суд? 

 

Сведок Зоран Ђурић: Не тражим, не тражим ја, мене је газда довео, ту неки 

стан радимо.  

 

Председник већа:  Не тражите накнаду.  

 

На сагласан предлог странака сведок је отпуштен из заседања.  

 

Можете да се удаљите.  
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Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

Да се у доказном поступку изведе доказ испитивањем сведока  Бранислава 

Мандића. 

 

Добар дан. Даћете нам Вашу личну карту ради утврђивања идентитета.   

 

Испитивање сведока Бранислава Мандића 

 

  Истоветност сведока утврђена  увидом у личну карту издату од ПУ Нови 

Сад дана 13.10.2014. године, под бројем 005956056.  

 

Сведок Бранислав Мандић,  рођен дана 30.03.1966. године, од оца? 

 

Сведок Бранислава Мандић: Јово.  

 

Председник већа:  По занимању? 

 

 Сведок Бранислава Мандић: Ја по занимању? 

 

Председник већа:  Да.  

 

 Сведок Бранислава Мандић:Машински техничар.  

 

 Председник већа:  Машински техничар. Да ли познајете овде оптужене 

Наранчић Здравка и Плавањац Јоју? 

 

Сведок Бранислава Мандић:Познајем.   

 

Председник већа:  Обојицу? 

 

 Сведок Бранислава Мандић: Да, обојицу.  

 

 Председник већа:  Како их познајете? 

 

 Сведок Бранислава Мандић: Па  мислим из истог смо мјеста, значи познавали 

смо се и пре рата. 

 

Председник већа:  Из ког сте истог места? 

 

Сведок Бранислава Мандић: Ја сам из Босанске Крупе.  

 

 Председник већа:  Добро. Из града Босанске Крупе, је ли тако? 

 

 Сведок Бранислава Мандић: Да, из града, да.  

 

Председник већа:  Где су живели они, Наранчић и Јоја? 
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 Сведок Бранислава Мандић: Наранчић је живео село, ја мислим Гудавац, а 

Јоја ја мислим да је живео у Крупи исто.  

 

 Председник већа:  Да ли сте у сродству или завади са неким од њих? 

 

 Сведок Бранислава Мандић: У сродству? 

 

 Председник већа:  Да.  

 

 Сведок Бранислава Мандић:Нисам.  

 

 Председник већа:  Ни са једним ни са другим? 

 

 Сведок Бранислава Мандић:  Не.  

 

 Председник већа:  У завади? 

 

 Сведок Бранислава Мандић: У завади нисам.  

 

 Председник већа:  Добро.  

 

Као сведок, рекла  сам, дужни сте да говорите истину, давање лажног исказа 

представља кривично дело за које против Вас може бити вођен кривични поступак. 

Нисте дужни да одговарате на питања којима бисте себе или евентуално Вашег 

блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној материјалној штети или 

кривичном прогону.  

 

 Да ли Вам је јасна ова поука суда? 

 

 Сведок Бранислава Мандић:  Јесте, јасно је.  

 

 Председник већа:  Да ли заклињете својом чашћу да ћете о свему што  пред 

судом будете питани говорити само истину и да ништа од онога што Вам је познато 

нећете прећутати? 

 

 Сведок Бранислава Мандић:  Заклињем се. 

 

 Председник већа:  Бранилац оптуженог Плавањац Јоје је предложио да будете 

испитани на околности да је отац Плавањац Јоје говорио да је он извршио убиство `92. 

године у школи у Босанској Крупи. Да ли је то тачно? 

 

 Сведок Бранислав Мандић:  То је јесте тачно. Ја сам био присутан кад је мој 

отац са њим разговарао у вези тога. 

 

Председник већа:  Како се зове Ваш отац и кад је Ваш отац са њим разговарао? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Мој отац се зове Јово, значи он је разговарао 

2008. године. Било је покривање куће у Футогу од овога Лазиног пријатеља, а он је 

био, мој отац је био добар друг са пријатељем од Лазе и ја сам ту исто био присутан. 

Значи било је покривање куће и оно на крају како иде по тим нашим обичајима тај 
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ручак и то, седели смо. Значи, ја и мој отац и Лазо је био и мој отац је, мислим, они су 

се знали нормално дуго година и мој отац је њега питао у вези тог, између осталог како 

су то причали они су, мој отац је питао њега у вези тога убиства које се десило у тој 

школи и то. И ја сам чуо да је Лазо рекао да је он то починио, да он то никад не би 

учинио да се њему то десило са женом то убиство, да је он дошао у ту школу да нађе 

тога који је извршио то убиство његове жене и да је направио то. Значи то сам чуо. Они 

су то причали... 

 

Председник већа:  „То“, шта то? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Чуо сам да је Лазо рекао да је он то извршио, то 

убиство, то сам чуо. Значи, на томе догађају када сам био са оцем и кад су они то 

причали, али они су се, баш су се познавали дуго година, били су добри, тако да у том 

неком разговору мој отац и он, иако је мени то било мало и значи да је он њега 

приупито у вези тога. Мислим, оно, ја сам тад био доста, нормално, и млађи и оно млад 

сам био у односу на њих и то. 

 

Председник већа:  Колико сте имали година? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па шта сам ја тад могао да имам, колико сам 

имао, тридесет и неку годину, 35 година. 

 

Председник већа:  35. Да ли је још неко ту био присутан када је Лаза то 

причао? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па ту је било, било је присутно, значи оно како се 

кућа покрива били су и ти мајстори, не знам ни ја, те нове комшије, како оно, али они 

су то и причали, нису они то нешто гласно. Значи, ја и отац смо седели, Лазо је био 

рецимо овако, ја и отац преко пута, значи он је то причао мом оцу, мислим не оно 

гласно, мислим онако оно... 

 

Председник већа:  Али није ни крио? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па није кад га овај питао, значи по томе видим да 

су баш оно неки искрен разговор. Није то баш тема да се може причати. 

 

Председник већа:  А да ли сте чули да ли је он рекао Вашем оцу зашто му то 

говори? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Зашто му говори? Па он је, ја мислим, овако 

нешто био, тад су већ били старији људи, као били смо стално добри, знаш оно кад ме 

приупита он каже „ја јесам то урадио, нисам требо то урадити, урадио сам. Ја сам 

кренуо са том намером да нађем као тог човека који ми је убио жену и видио сам као 

само њега, ја сам то урадио“, рекао је да се каје баш због деце своје, своје деце, своје 

фамилије, ставља се љага, ставља се, е то је рекао. 

 

Председник већа:  Имате ли још нешто да изјавите? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Молим? 
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Председник већа:  Имате ли још нешто да изјавите? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па ја немам. Ја значи имам само, то је оно што 

имам. 

 

Председник већа:  Браниоци оптуженог Плавањца да ли имају питања? 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Имам судија, адвокат Александар Ивковић, 

бранилац. Када сте дошли из Босне у Србију? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Ја сам дошао '95. године. 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Где сте дошли прво у Србију? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  У Футог. 

 

Адвокат Александар Ивковић:  После ког времена сте направили кућу у 

Фитогу? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па ја сам направио након шест година, рецимо. 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Али та кућа Вашег оца, јесте ли направили две 

куће можда у Футогу? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Не, не. Ја, не знам сад.... 

 

Председник већа:  Браниоче, немојмо да замишљамо. 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Добро. Моје питање у односу на долазак када 

сте дошли из Босне у Србију, када сте тај кров постављали, колико је времена прошло 

до тог крова кад сте радили? 

 

Председник већа:  Браниоче. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Ви мене питате за овај кров... 

 

Председник већа:  Изјаснио се сведок. ОДБИЈА СЕ одговор, сведок се 

изјаснио, рекао је '95. године смо правили кућу. То је то. 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Молим? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Нисам рекао тако... 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Рекао је 2008. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Ја сам рекао да сам дошао... 

 

Председник већа:  2008. 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Био је лапсус, судија, зато Вас и питам. 
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Сведок Бранислав Мандић:  А то покривање је било '98. 

 

Председник већа:  '98.? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Али то није моја кућа... 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Био је очигледно лапсус, судија, нисам хтео да 

будем сугестиван, рекао је човек '98., а '98. је у питању, зато сам и ја питао кроз ова 

питања да не бих био директно сугестиван. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  А ја сам схватио да мене човек пита кад сам ја 

правио кућу. Али то није моја, ја сам правио... 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Ако суд ми дозволи... 

 

Председник већа:  Добро, да будемо јасни. Када је Лазо Плавањац детаљно 

објаснио како је поубијао људе у овој школи? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  '98. 

 

Председник већа:  '98. године је Лазо Плавањац то детаљно објаснио. 

 

Адвокат Александар Ивковић:  Немам више питања, судија. Хвала. 

 

Председник већа:  Изволите, остали браниоци да ли имају питања? Да ли 

оптужени имају питања? Немају. Тужиоче? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Поштовани суде, заменик тужиоца за 

ратне злочине Бруно Векарић. Када је Лазо то испричао, када сте чули да се води 

поступак против Јоје Плавањца у Босни? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Ја сам чуо чим се то десило да ли '92. година, је л, 

кад се десило, значи чуо сам за тај случај и нормално... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Шта сте чули? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Чуо сам да се десило убиство заробљеника у тој 

школи. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  И шта сте чули, ко је то учинио? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Лазо Плавањац. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Чекајте, чекајте. Пре него што сте се 

видели са Лазом када сте покривали кров, када сте покривали кућу, шта сте чули у 

чаршији, шта сте чули? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  У чаршији значи то је почетак рата чуло се то и 

причало, значи да је Лазо Плавањац то направио. Значи то је чуо и... 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Сви су причали да је само Лазо Плавањац 

то направио? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Моја сазнања... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да ли сте чули да је и Јоја Плавањац 

можда да се причало да је и Јоја Плавањац? 

 

Председник већа:  Само, да ли је неко помињао Јоју Плавањца у том контексту 

тих убистава? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Ево овако, значи најтачније, знам да помињани су 

прво Плавањци, значи оно како смо ми чули Плавањци, па онда, значи не могу да 

искључим да није неко спомињао Јоју, али значи ја оно што сам чуо, чуо сам за Лазу и 

ово ми је... 

 

Председник већа:  Од кога сте Ви то у Босни чули за Лазу '92. године? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  То се, чули смо, значи ми смо тад били... 

 

Председник већа:  Од кога?  

 

Сведок Бранислав Мандић:  Од војске друге, не знам ни ја. 

 

Председник већа:  Кога? Кога од војске? Ког војника? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Од тих мојих комшија који су били с нама... 

 

Председник већа:  А који су то комшије? Да ли имају они  имена? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Имају, Борислав Шкорић, има Раде Шкорић, има 

Никица Правуљац, не знам, али то једноставно не могу баш тај детаљ, то не могу рећи 

искрено баш то прво како сам чуо. Чуо јесам, то је било онако више оно чаршијска 

прича, мислим, како се то прво чуло, да би онда после тако било да је Лазо, прича да је 

то Лазо направио, по мени како сам ја чуо. И нисам се ја пуно ни занимао за то, значи 

рат је био, шта сад ја ту. 

 

Председник већа:  Изволите тужиоче, имате ли још питања? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Имам, па није одговорио на ово моје 

прво. Када сте чули да се води поступак против Јоје Плавањца у Босни за тај злочин? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  А кад сам чуо? 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Да. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па мислим да сам чуо већ, значи 2010., како ли, 

не знам ни ја, ту негде 2011. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  Што нисте пријавили? Што нисте  звали 

и пријавили државним органима то што знате да му помогнете? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па нисам пријавио, ја сам мислио... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Него сте пустили 11 година... 

 

Председник већа:  Само да чујемо одговор. Зашто нисте пријавили? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Нисам ја пријавио зато што сам ја мислио, по 

мени, ево моја лична одговорност, ја сам мислио да је то у поступку, да је то покренут 

поступак и да ја... 

 

Председник већа:  Али покренут је против Јоје, а не Лазе. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па... 

 

Председник већа:  Да ли сте имали потребу да одете и кажете истину да би тај 

човек избегао да одговара за нешто што није крив, што Ви знате да је урадио његов 

отац? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па искрено нисам. Ја не знам, то неко моје 

размишљање и тај живот, мислим нисам био преокупиран са тим да бих ја... 

 

Председник већа:  Па да ли сте са неким причали о томе да треба да се пријави? 

Пошто су људи причали да је то урадио Лаза, било је још, навели сте сада. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Нисам причао. Причао сам, рецимо, са мојим 

оцем кад смо ми то, нас два смо то коментарисали. 

 

Председник већа:  Шта сте коментарисали? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Шта да коментаришем, да је то страшно, мислим 

то је оно, и мој отац је оно још без обзира на моје године, мада је то прошло... 

 

Председник већа:  Да ли је жив Ваш отац? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Није. 

 

Председник већа:  Када је преминуо? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  2015. 

 

Председник већа:  Добро. Па да ли је он рекао „идем ја да кажем да то није 

урадио Јоја“? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Није. 

 

Председник већа:  Зашто? 
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Сведок Бранислав Мандић:  Па исто тако размишљање, мислили смо иако смо 

чули и оно... 

 

Председник већа:  А да ли сте Ви неком од тих људи од којих сте чули да је то 

урадио Лаза, да ли сте њих звали? Да ли сте са њима причали о томе да се ето подигла 

оптужница против погрешног човека? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па нисам, искрено нисам. Значи мени је то било... 

 

Председник већа:  Дакле, ни са ким нисте причали о томе да имате сазнања, а 

да је оптужница подигнута против погрешне особе? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па нисам. 

 

Председник већа:  Добро. Изволите тужиоче. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:   Кажете нисте били преокупирани тиме и 

нисте то урадили, а шта се после десило да сад видимо ту, јесте ли разговарали са Јојом 

Плавањцем о томе? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Јесам. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Добро. Шта сте разговарали? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Са Јојом Плавањцем, па исто је била једна свадба 

у Футогу, пошто ми имамо тих заједничних пријатеља значи свадба па сам видио Јоју и 

са њим сам причао у вези тога. 

 

Председник већа:  Када је то било? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па имам ја мислим осам-девет година, тако 

нешто. 

 

Председник већа:  Добро. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Мислим да је тако било, не могу баш сад ја. 

 

Председник већа:  Дакле 2012. – 2013. године? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Тако је. 

 

Председник већа:  Добро. Које 2012. или 2013.? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Ајд  2012. године... 

 

Председник већа:  Добро. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Значи са Јојом кад сам, причали смо и онда сам ја 

рекао за тај догађај, значи кад смо били на том покривању куће да је то његов отац 

причао мом оцу. 
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Заменик тужиоца за ратне злочине:  А што нисте тада пријавили кад видите 

да је већ почео поступак против њега у Босни? Ви имате та сазнања и шта опет то није 

био приоритет? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Да, опет ја значи... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Како Вам је сада постало приоритет? 

Како сте, јесте се чули сада са Јојом Плавањцем да се договорите око... 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Кад смо причали онда смо рекли... 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  А то је било 2013.? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  После тога, 2013. сте причали и опет 

нисте пријавили а он има проблем у Босни? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Да. И онда смо опет, не знам кад смо се опет... 

 

Председник већа:  Али нисте одговорили на питање. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Које? 

 

Председник већа:  Знате 2013. да он има проблем у Босни, да се води поступак 

против њега. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Да, знам. Да. 

 

Председник већа:  Зашто не одлазите код овлашћених органа и пријавите? Да 

ли сте тада рекли Јоји „ајмо, ја ћу да пријавим то“? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Нисам рекао. 

 

Председник већа:  Зашто? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Рекао сам ако буде тако неко сведочење, неки 

поступак да бих то. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Поступак је у Босни. И ово је поступак... 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Знам. 

 

Председник већа:  Ваше то сведочење могло је да прекине кривични поступак 

који се води према њему, не би ни дошло до суђења. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Откуд сам ја... 

 

Председник већа:  Па да ли је он предлагао нешто тада? 
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Сведок Бранислав Мандић:  Па не, јесте у причи, онда је Јоја рекао да ли би 

био сведок, ја сам рекао што да не. Ја сам рекао... 

 

Председник већа:  А шта је рекао? Зашто сведок да будете кад нисте очевидац? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Да, нисам, „хоћу ли да испричам ово што сам 

чуо“? Ја кажем никакав није проблем... 

 

Председник већа:  А како је он знао да сте Ви то чули? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па ја му рекао. 

 

Председник већа:  Ви сте му рекли. 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Да. У причи ја сам рекао. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Али тада се поступак у Србији није ни 

водио, значи он Вас је питао да будете сведок у Босни? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па тако, да. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Тако, мало пре сам Вас то питао па 

кажете да..., нисте тако рекли. Да ли сте се чули непосредно пре овог сад Вашег 

доласка везано за овај поступак? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Јесмо. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине:  Јесте. Добро. Хвала, немам више питања. 

 

Председник већа:  Да ли Вам је познато када је дошао Лаза у Србију, а када је 

дошао Јоја? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па ја мислим да смо сви ми дошли тако '95. 

 

Председник већа:  У исто време? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Да. 

 

Председник већа:  Да  ли су њих двојица дошли заједно? 

 

Сведок Бранислав Мандић: Ја то не знам. 

 

Председник већа:  Не знате. Да ли знате где је живео Јоја, а где је живео Лаза 

по доласку из Босне? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па ја не знам, мислим да је Лазо живео, тад да је 

причао мом оцу да је живео овде у Београду, да ли код ћерке, а Јоја да ли је у 

Обреновцу читаво време, не знам. 
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Председник већа:  Какви су односи били између њих, да ли Вам је познато, 

између Јоје и његовог оца? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Мислим да су били коректни. 

 

Председник већа:  На основу чега закључујете? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Па колико сам знао ту породицу, значи и сама 

прича тог Лазе тада кад је причао са мојим оцем видео сам да је то оно по њему, значи 

велико кајање и због деце и што је то направио. Видим да је то ипак коректни односи, 

по мени, неки нормални. 

 

Председник већа:  Добро. Да ли можемо да отпустимо сведока уколико више 

нема питања? Да ли сте имали неке трошкове за долазак и да ли тражите накнаду 

трошкова? 

 

Сведок Бранислав Мандић:  Не тражим накнаду трошкова. 

 

Председник већа:   

 

Констатује се да сведок не тражи накнаду трошкова. 

 

На сагласан предлог странака сведок се отпушта из заседања. 

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

У 12:10 одређује се пауза у трајању од 20 минута. 

 

Наставак претреса у 12:30. 

 

Након паузе у 12:40 наставља се главни претрес. 

 

Суд доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

ОДБИЈАЈУ СЕ као неосновани предлози браниоца оптуженог Плавањац 

Joje, адвоката Александра Ивковића да се издвоје из списа предмета записник о 

саслушању сведока Герзић Мехмета дат пред Министарством унутрашњих послова 

Унско-санског кантона од 31.08.2010. године; записник о саслушању сведока Шабић 

Бајра пред Министарством унутрашњих послова Унско-санског кантона Сектор 

криминалистичке полиције од 06.10.2010. године; записник о саслушању сведока 

Шефкија Козлице дат пред Управом криминалистичке полиције Сектор 

криминалистичке полиције Унско-санског кантона од 14.09.2010. године; записник о 

саслушању сведока Хасанагић Фадила дат пред истим органом полиције од 06.08.2010. 

године; записник о саслушању сведока Душка Јакшића дат пред истим органом 

полиције од 02.02.2012. године; записник о саслушању сведока Алијагић Сабида дат 

пред истим органом полиције од 11.10.2010. године; записник о саслушању сведока 
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Кулаузовић Касима дат пред истим органом полиције 02.11.2010. године; записник о 

саслушању сведока Смаила Тутића дат пред истим органом полиције од 14.07.2010. 

године; записник о саслушању сведока Грошић Зијада дат пред истим органом 

полиције од 21.07.2010. године; записник о саслушању сведока Мацановић Мирсада 

дат пред истим органом полиције 23.07.2010. године и записник о саслушању сведока 

исти орган Миралим Селимовић од 26.07.2010 године,  

као и предлог браниоца оптуженог Плавањац Јоје, адвоката Александра 

Лазаревића изнет на главном претресу 18.02.2021. године да се из списа издвоје 

записник о испитивању сведока Грубиша Момира од 10.02.2012. године и записник о 

испитивању сведока Здравка Марчете од 18.07.2011.године, оба исказа дата пред 

Кантоналним тужилаштвом Унско-Санског кантона и 

 предлог бранилаца оптуженог Плавањац Јоје, адвоката Александра 

Лазаревића и Павла Гмитровића  образложен у поднеску браниоца Лазаревића од 

03.03.2021. године да веће донесе решење о издвајању из списа предмета свих 

записника о изјавама сведока предложених уз оптужницу Тужилаштва за ратне 

злочине КТО бр. 4/17 од 26.12.2017. године, а са којим предлозима се сагласила и 

бранилац оптуженог Здравка Наранчића, адвокат Јасминка Кузовић. 

 

 Ово са разлога што се ради о законито прибављеним доказима, изјавама сведока 

које су надлежни полицијски органи БиХ узели на основу наредбе, односно овлашћења 

тужиоца Тужилаштва Унско-санског кантона, у складу са одредбама члана 233 и 234 

став 1 и став 3 ЗКП Федерације БиХ, те по оцени суда нема сметњи да буду изведени 

као доказ у овом кривичном поступку, посебно имајући у виду да су ови докази 

прибављени у складу са одредбом тада важећег  ЗКП Р. Србије и то у складу са 

одредбом члана 504ђ  став 2 и став 4, као и у складу са одредбама ЗКП који је сада на 

снази у Републици Србији и то у складу из члана 299 став 4 ЗКП. 

 

Веће доноси 

 

Р Е Ш Е Њ Е 

 

На основу члана 406 став 1 тачка 1 ЗКП, сходном применом члана 405 ЗКП, 

 

У доказном поступку врши се упознавање са садржином записника о исказима  

сведока, да ли сте сагласни да констатујемо да је извршен увид или је потребно да се 

поново емитују записници о исказима сведока који су већ емитовани у претходном 

поступку? Изволите браниоци, да ли можете да се изјасните? 

 

Констатује се да су браниоци сагласни да се констатује да је извршен увид у 

записнике о испитивању сведока, те се врши упознавање са садржином записника о 

исказима сведока и то: 

 

-исказ сведока Шабић Бајра дат на записнику Управе полиције, Сектор 

криминалистичке полиције Унско-санског кантона МУП БиХ под бројем 05-1-04-

5-1583/10 од 06.10.2010. године; 

 

-исказ сведока Тутић Смајила, пред Управом криминалистичке полиције 

Унско-санског кантона под бројем 05-1/04-5-1181/10 од 14.07.2010. године; 
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-изјаву сведока Грошић Зијада дат на записнику Управе полиције, Сектор 

криминалистичке полиције Унско-санског кантона МУП БиХ.под бројем 05-1-04-

5-1216/10 од 21.07.2010. године;   
 

-изјаву сведока Хасанагић Фадила под бројем 05-1/04-5-1275/10 од 

06.08.2010. године, дат на записнику Управе полиције, Сектор криминалистичке 

полиције Унско-Санског кантона;  

 

-изјаву сведока Хасанагић Фадила са записника о саслушању истражног 

судије Кантоналног суда у Бихаћу од 23.12.1998. године у предмету Ки-13/97;  

 

-исказ сведока Кличковић Гојка дат на записнику о саслушању сведока 

пред Тужилаштвом БиХ у Сарајеву у кривичном предмету број Т20 0 КТРЗ 

0006572 13 од 23.12.2013. године. 

 

Веће доноси 

 

                                                    Р Е Ш Е Њ Е 

 

На основу члана 406 став 1 тачка 3 ЗКП, сходном применом одредби члана 

405 став 1 ЗКП, врши се упознавање са садржином записника о исказима  испитаних 

сведока на главном претресу пред истим председником већа, да ли сте сагласни да се 

не емитују, него да само констатујемо да је извршен увид? 

 

-оштећених Алијагић Осме, Насић Асима, Калтак Макић Фатиме, Калтак 

Заима, Рекић Миреле и Калтак Сафије, испитаних посредством 

видеоконференцијеске везе са Кантоналним судом у Бихаћу, са записника о 

главном претресу од 03.10.2018. године,  

 

-сведока Јакшић Душка и Марчета Здравка, са записника о главном 

претресу од 25.12.2018. године, 

 

-сведока Герзић Мехмеда, Козлица Шефкије, Алијагић Сабида и 

Селимовић Миралима, испитаних посредством видеоконференцијеске везе са 

Кантоналним судом у Бихаћу, са записника о главном претресу од 05.03.2019. 

године, 

 

-сведока Кулаузовић Касима и Мацановић Мирсада, испитаних 

посредством видеоконференцијеске везе са Кантоналним судом у Бихаћу, са 

записника о главном претресу од 08.04.2019. године, 

 

-сведока Амора Машовића, са записника о главном претресу од 08.04.2019. 

године 

 

-сведока Маловчић Касима, испитаног посредством видеоконференцијеске 

везе са Кантоналним судом у Бихаћу, са записника о главном претресу од 

14.05.2019. године, 

 

-сведока Вигњевић Милана и Чубрило Драгана, са записника о главном 

претресу од 14.05.2019. године,  
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-сведока Грубиша Момира, са записника о главном претресу од 17.09.2019. 

године, 

 

-исказ сведока Грубиша Момира дат на записнику о саслушању сведока 

пред Кантоналним тужилаштвом Унско-санског кантона Бихаћ  број  ТО1 0 КТРЗ 

000 3531 95 од 10.02.2012. године; 

 

-исказ сведока Касима Маловчића дат на записнику о саслушању сведока 

сачињеном дана 10.08.2012. године у просторијама Треће ПУ Сански Мост по 

наредби Тужилаштва УНСК Бихаћ број КТ 226/95; 

 

-исказ сведока Герзић Мехмеда са записника о саслушању сведока 

сачињеног дана 31.08.2010. године на основу овлашћења тужиоца Тужилаштва 

Унско-санског кантона у службеним просторијама Прве полицијске управе, 

Полицијске станице Босанска Крупа у предмету број КТ 226/95-РЗ; 

 

-исказ сведока Сабида Алијагића са записника о саслушању сведока 

сачињеног дана 11.10.2010. године по овлашћењу тужиоца Тужилаштва УСК у 

службеним просторијама Прве полицијске управе, Полицијске станице Босанска 

Крупа у предмету број КТ 226/95-РЗ; 

 

-исказ сведока Марчета Здравка са записника о саслушању сведока 

сачињеног дана 18.07.2011. године пред тужиоцем Кантоналног тужилаштва 

Унско-санског кантона  Бихаћ  у предмету број Т01 0 КТРЗ 0003531 95; 

 

-исказ сведока Јакшић Душка са записника о саслушању пред 

Кантоналним тужилаштвом Унско-санског кантона  од 02.02.2012. године; 

 

-исказ сведока Миралима Селимовића са записника о испитивању сведока 

сачињеног дана 26.07.2010. године по овлашћењу тужиоца Тужилаштва Унско-

санског кантона у службеним просторијама Прве Полицијске управе, ПС Бихаћ; 

 

-исказ сведока Мацановић Мирсада дат на записнику о саслушању сведока  

дана  23.07.2010. године на основу овлашћења тужиоца Тужитељства Унско-

санског кантона у службеним просторијама Прве полицијске управе, Полицијске 

станице Босанска Крупа у предмету број КТ 226/95-РЗ; 

 

-исказ сведока Кулаузовић Касима дат на записнику о саслушању сведока  

дана  02.11.2010. године на основу овлашћења тужиоца Тужитељства Унско-

санског кантона у службеним просторијама Прве полицијске управе, Полицијске 

станице Босанска Крупа у предмету број КТ 226/95-РЗ; 

 

-исказ сведока Козлица Шефкије са записника о саслушању сведока 

сачињеног дана 14.09.2010. године по овлашћењу тужиоца Тужилаштва УСК у 

службеним просторијама МУП УСК, Сектора криминалистичке полиције у 

предмету КТ 226/95-РЗ. 

 

Веће доноси 
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Р Е Ш Е Њ Е 

 

На основу члана 395 став 4 ЗКП, 

 

Обзиром на до сада изведене доказе, предлог браниоца оптуженог Јоје 

Плавањца, адвоката Александра Ивковића да се у доказном поступку обави 

психијатријско вештачење од стране вештака оптуженог Јоје Плавањца, на околност 

стања његове свести у моменту критичног догађаја 03. августа 1992. године, имајући у 

виду да му је три дана пре тога убијена мајка и да је његов отац урадио то што је 

урадио, какве су биле његове умне и физичке способности у том тренутку да реагује, 

да евентуално спречи, конкретно на околности његовог психичког стања у том 

тренутку када се одиграо предметни догађај, ОДБИЈА СЕ као сувишан. 

 

Да ли имате нових предлога у допуну доказног поступка? 

 

Позивам тужиоца за ратне злочине најпре да се изјасни. 

 

Заменик тужиоца за ратне злочине: Поштовани суде, заменик тужиоца за 

ратне злочин Бруно Векарић, немам нове предлоге. 

 

Председник већа:  Да ли браниоци имају нове предлоге у допуну доказног 

поступка? 

 

Констатује се да заменик тужиоца за ратне злочине, браниоци оптужених и 

оптужени изјављују да немају нових предлога  за допуну доказног поступка. 

 

Председник већа објављује: 

 

ДОКАЗНИ ПОСТУПАК ЈЕ ЗАВРШЕН. 

 

Главни претрес се ОДЛАЖЕ, а нови претрес ради изношења  завршних речи 

странака, 

 

25. мај у 14:30, судница број 2, 

 

   Довршено у 12:52. 

 

 

 ЗАПИСНИЧАР         ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА-СУДИЈА 
 


